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Polgár Város Önkormányzat 

Képviselő-testülete 

 

Ikt. sz.: I/606-18/2024.  

 

 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V,  

 

 

mely készült 2024. november 28-án 14.00 órai kezdettel Polgáron, a Polgármesteri Hivatal 

Kovács Istvánné termében megtartott soron következő képviselő-testületi ülésén.  

 

 

Napirendi pontok: 

 

1. Polgármesteri jelentés a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról, 

valamint a két ülés közötti időben történt fontosabb eseményekről 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

2. Tájékoztató a Polgári Vásárhelyi Pál Református Általános Iskola 2023/2024. tanévi 

tevékenységéről 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

3. Beszámoló a BÉRES-AQUA Kft. által üzemeltetett Polgári Strandfürdő tevékenységéről 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

4. Javaslat Polgár Város Önkormányzata 2024. évi költségvetéséről szóló 3/2024. (II.29.) 

rendeletének módosítására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

5. Javaslat az önkormányzat és intézményei 2025. évi költségvetési koncepciójára 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

6. Javaslat a köztemetőkről és a temetkezések rendjéről szóló 8/2014. (III.28.) 

önkormányzati rendelet módosításról 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

7. Javaslat a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó 

közszolgáltatásról szóló 29/2014. (XI. 28.) önkormányzati rendelet módosítására, 

valamint a kijelölt közszolgáltatóval a közszolgáltatási szerződés megkötésére 

Előterjesztő: Mecsei Dezső alpolgármester 

 

8. Javaslat a víziközmű hálózathoz történő utólagos csatlakozás műszaki és pénzügyi 

feltételeiről szóló önkormányzati rendelet megalkotására 

Előterjesztő: Mecsei Dezső alpolgármester 

 

9. Tájékoztatás a Polgár, Wesselényi u. 16. sz. alatti ingatlan hasznosításáról 

Előterjesztő: Mecsei Dezső alpolgármester 
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10. Javaslat Polgár, Barankovics tér 7. szám alatti önkormányzati tulajdonú ingatlanrész 

bérbeadására  

Előterjesztő: Mecsei Dezső alpolgármester 

 

11. Javaslat a Hajdúsági Szilárd Hulladéklerakó és Hasznosító Társulás társulási 

megállapodásának módosítására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

12. Javaslat a Debreceni Agglomeráció Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási 

Megállapodásának módosítására 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

13. Javaslat az Ady Endre Művelődési Központ és Könyvtár előirányzat módosítási 

kérelmére 

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

14. Javaslat az önkormányzat munkavállalóinak év végi bérjellegű jutalmazására  

Előterjesztő: Tóth József polgármester 

 

15. Kérdések, interpellációk 
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J E G Y Z Ő K Ö N Y V,  

 

mely készült 2024. november 28-án 14.00 órai kezdettel Polgáron, a Polgármesteri Hivatal 

Kovács Istvánné termében megtartott soron következő képviselő-testületi ülésén.  

 

Jelen vannak:   Tóth József polgármester  

    Andorkó Mihályné alpolgármester  

Mecsei Dezső alpolgármester  

    Béke László  

    Csépányiné Bartók Margit 

    dr. Faragóné Béres Edit   

Kovácsné Hamar Éva  

    Struba József 

    Vincze Attila képviselők.  

 

Részt vett az ülésen: dr. Sivák Anita jegyző, Gál Judit, Lenténé Péva Anna irodavezetők, 

Csehovics Emese városüzemeltetési referens, Kordás Ágnes projektmenedzser, Peténé Molnár 

Éva, Ferenczné Fajta Mária igazgatók, Csibi Lajos intézményvezető, Dohány László 

intézményvezető helyettes, Cziberéné Nagy Katalin igazgató, Zlehovszky István Korpusz ’93 

Kft. ügyvezető, Béres László BÉRES-AQUA Kft. ügyvezető, Császárné Csőke Vivien 

jegyzőkönyvvezető. 

 

Tóth József polgármester  

Köszönti a Képviselő-testület tagjait, az ülésen megjelenteket. A jelenléti ívből megállapítja, 

hogy az ülésen 9 fő képviselő megjelent, így határozatképesek, ezért a Képviselő-testület ülését 

megnyitja. 

 

Jelzi, hogy a mai ülésen közmeghallgatásra is sor kerül, melynek időpontja 16 óra a Városháza 

Dísztermében termében. 

 

Javaslatot tesz a napirendi pontok megtárgyalására. Megkérdezi, hogy van-e más napirendre 

vonatkozó javaslat? 

  

Mivel ilyen nem volt kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a meghívóban szereplő 

napirendek megtárgyalásával, az kézfeltartással szavazza meg. 

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. 

 

 

1./ napirend 

Polgármesteri jelentés a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról, 

valamint a két ülés közötti időben történt fontosabb eseményekről 

 

Tóth József kiegészítése 

Az írásos anyaghoz szóbeli kiegészítést tesz. November 22-én a Vármegye Napja ünnepségen 

vett részt Püspökladányban, illetve a mai napon a Hangszert a kézbe programot nyitotta meg.  

 

Mecsei Dezső  

A napi feladatok megoldása mellett november 14-én a Hajdúnánási Járási Közbiztonsági 

Fórumon vett részt. November 15-én fogadóórát tartott. November 21-én a Helyi Védelmi 
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Bizottság ülésén vett részt és november 22-én a Görbeháza 100 éves rendezvényen képviselte 

városunkat.  

 

Andorkó Mihályné 

Az elmúlt időszakban két eseményen vett részt, a koraszülöttek világnapja esemény 

szervezésében és lebonyolításában vállalt szerepet, illetve a köztisztviselői klub rendezvényén 

köszöntötte a jelenlévőket.  

Tájékoztatja a testületet és a lakosságot, hogy Vajdáné Pető Dorka falugazdásznak megváltozott 

az ügyfélfogadási ideje, melyet most ismertetne. Kedd 8-16, szerda 8-12 és péntek 8-14 óra, a 

földszinti irodájában.  

 

dr. Sivák Anita  

Bemutatja az új kollegát Lenténé Péva Annát, aki a pénzügyi és adóügyi iroda új vezetője lett 

november elejétől.  Több önkormányzatnál dolgozott pénzügyi irodavezető munkakörben.  

Folytatná a jogszabályi tájékoztatóval, a folyamatban lévő törvényjavaslatok ismertetésével. 

November 19-én felkerült a Parlement honlapjára a 2025. évi költségvetés készítés 

megalapozásához szükséges törvényjavaslat, amely 68 törvényt módosít, továbbá Varga Mihály 

benyújtotta a 2025. évi költségvetési tervét, ez várhatan december 20-án kerül majd elfogadásra. 

Ezzel náluk is elindul a 2025. évi költségvetés tervezési folyamata. Az 53/2024. BM rendelet 

módosította a közétkeztetés táplálkozási előírásokról szóló EMMI rendeletet, ami felsorolja 

azokat az alapanyagokat, amit nem lehet használni, így jövőre megváltozik a menzák kínálata is, 

ezt a rendeletet február 9-től kell alkalmazni. Ebben az évben már elfogadta a képviselő-testület 

a 2024. évre vonatkozó igazgatási szünet időpontjait, mely december 30-31. napja, ezeken a 

napokon a hivatali ügyintézés szünetel. Tájékoztatná a lakosságot, hogy 2025. január 16-tól 

megszűnik az Ügyfélkapu és Ügyfélkapu+ vagy DÁP lesz, amit használni tudnak az elektronikus 

ügyintézéshez.  

 

Tóth József  

Az állampapír tranzakciók kapcsán tájékoztatást ad, az októberi képviselő-testületi ülésen adott 

tájékoztatás folytatásaként. Októberben 50 millió Ft államkötvényt vásároltak és novemberben 

tervezik 84 millió Ft eladását a bérköltségek fedezésére. Decemberben zárni kell ezeket a 

pénzügyi ügyleteket a költségvetési egyensúly megteremtése érdekében.  

A polgármesteri jelentésben utal rá, hogy volt egy tárgyalás az OTP megyei igazgatójának a 

kérésére, aki a Polgáron működő fiók jövőbeni helyzetéről adott tájékoztatást és arról tud most 

beszámolni, hogy az OTP döntése alapján a polgári és tiszaújvárosi fiók összevonásra kerül és a 

megszokott városban működő tevékenység december 13-án megszűnésre kerül és egy mobil, 

szolgáltatásokat végezni képes jármű fogja a fiókban eddig végzett tevékenységet alkalmanként 

végezni. Az ATM-nek is keresik az új, előnyösebb helyét. 

Elmondja, hogy évek óta részt vesznek a Virágos Magyarország program pályázatain, a múlt 

héten volt az ünnepélyes eredményhirdetés, ez évben a Szervező Bizottság különdíját érdemelték 

ki. Elismeréssel szólna a dolgozó munkatársakról, a Városgondnokság szakmai stábjáról, a 

kertészetben dolgozókról. A díjnak a pályázati anyagát Takács Károlyné készítette és profi 

módon menedzselte a pályázati folyamatot. A múlt héten belekóstoltak a télbe is, erről a 

helyzetről Csibi Lajos intézményvezető szól.  

 

Csibi Lajos  

A Városgondnokság rendelkezik téli felkészülési tervvel és az előjelzések alapján elrendelte a 

hajnali ügyeletet. Reggel négykor meg is kezdődött a hóeltakarítás, minden járdát elkezdtek 

letakarítani, ami a közintézményekhez vezet. Az volt a cél, hogy járható legyen a központ reggel 

8 órára. Szerencsésen el tudták végezni a feladatot, a pár akadályozó tényező ellenére is. A 

továbbiakban is így járnak el. A zöldhulladékdepó a hónap végén bezár, kitakarítják és jövő 

tavasszal nyit újra. Végül megköszöni a dolgozói nevében az elhangzott dicséretet. 
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Ferenczné Fajta Mária 

Az idei adventi program december 1-jén indul, az elmúlt két évhez hasonlóan főtéri rendezvény 

lesz. A hagyományos gyertyagyújtás, adventi korzó lesz minden vasárnap. Már 15 órától a 

karácsonyi vásár látogatható, illetve az adománykuckó is elérhető lesz, amelyen a fogyatékkal 

élőket nevelő családok részére gyűjtenek. Gasztroplacc és vendéglátósok is lesznek. A 

gyertyagyújtó ünnepség 17 órakor kezdődik, amire a helyi óvodások, iskolások készülnek 

lelkesen.  Az első advent most vasárnap lesz és különleges elemmel egészül ki, új betlehemi 

jászol készült el, annak leleplezésére fog sor kerülni. Mindenkit szeretettel várnak az eseményre.  

December 6-án a télapó is meg fog érkezni a városba 16.30 órai kezdettel, ide is várják a város 

lakóit.  

 

Tóth József  

Zajlanak beruházások a város több helyszínén is, ezekről következne egy rövid tájékoztatás.  

 

Kordás Ágnes 

Az élhető település projekten belül a kivitelező a vállalkozási szerződése szerint november 15-től 

a téli időjárási körülmények miatt a munkálatait felfüggesztette, várhatóan március 15-ig.  

Elindították a járdaszakaszok és gyalogosátkelőhelyet tekintetében a műszaki átadás-átvételi 

eljárást és egészen addig amíg le nem zárul és nem kapják meg a Móricz úti előtti terület 

tekintetében a forgalombehelyezési engedélyt addig nem tudják visszaadni sem a gyalogos sem 

az autós forgalomnak. Októberben a testület elé került előterjesztéssel összefüggésben a 

projektekhez kapcsolódó elemek elkészültek, a Zólyom úti iskolánál a vízbekötés és aszfaltozási 

munkálatok. A Taskó utca kapcsán az előzetes tervekkel ellentétben a kivitelező a munkálatokat 

ebben az évben nem kezdi meg, hanem 2025. március 17-tel fogja. Egy műszaki bejáráson 

megállapították, hogy maradt még a projektben forrás, amivel tudják bővíteni a projektet ezért 

ennek tovább tervezése áll előttük. Ezzel együtt a Taskó utca márciusban tud elindulni 

kivitelezés tekintetében és augusztusig kell befejezni.  

 

Csehovics Emese  

Folyamatban van a 2024. évi járdafelújítási program, a kivitelező jelenleg a Hősök úton végzi a   

munkákat, a Polonkai ház előtti oldalon már végzett, a parkoló is kész, illetve a gyalogosátkelő. 

Most a szemben lévő járda készül a Penny oldalában és várhatóan jövőhétre elkészül. Határidő 

módosítást kért a kivitelező a pótmunkák elvégzésére.  

 

Tóth József  

Kéri a bizottságok elnökeit, hogy adjanak tájékoztatást a bizottságok munkájáról.  

 

Struba József  

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság átruházott hatáskörben tárgyalta a vagyonnyilatkozat 

tételi kötelezettség teljesítéséről szóló tájékoztatót, elmondja, hogy október 30-ig mindenki 

eleget tett a kötelezettségének. Tovább tájékoztatást kaptak a szociális előirányzat időarányos 

felhasználásról, és átcsoportosításokról döntöttek. A bizottság további döntéseit a napirendi 

pontok tárgyalása során ismerteti majd. 

Zárt ülés keretében tárgyalta a bizottság a települési támogatásokat 221 fő részére állapítottak 

meg támogatást, 2 fő elutasításra került és 1 fő részére adtak támogatást házi segítségnyújtás 

kapcsán. 

 

Vincze Attila 

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a bizottság döntéseit a napirendi pontok tárgyalása során 

ismerteti majd. 

 

Kérdések, válaszok 
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Csépányiné Bartók Margit  

Tájékoztatást kérne a november 6-ai főzőkonyha működésével kapcsolatban tartott lakossági 

egyeztetésről. Van-e lakosságot érintő információ, ami fontos lehet? 

 

Vincze Attila 

A november 11-ei megbeszéléssel kiegészítve kéri ezt a tájékoztatást a konyhával kapcsolatban. 

Elhangzott, hogy az OTP megyei igazgatójával történt megbeszélés. A jelenlegi ATM befejezi a 

működést ugyanúgy december 13-án és új helyen fog működni? November 18-án fogadták a 

közmunkaprogram kapcsán a Foglalkoztatási Főosztály vezetőjét, néhány szót kérne az 

eredményekről.  

 

Tóth József 

A főzőkonyha működése kapcsán voltak tapasztalások, hatósági és lakossági jelzések, hogy a 

Hősök utcán egy magáningatlanban főzőkonyhai tevekénység indult meg. Erről a hivatalnak 

tudomása nem volt, a vállalkozó részéről megkeresés nem érkezett, amit tudtak az a lakosságtól 

érkezett feléjük. Ezért arra jutottak, hogy szükséges, hogy tájékozódjanak. Elsőként az érintett 

lakosokat hallgatták meg, egy hivatalos megbeszélés keretében. Majd a városlakók érdekeit 

képviselve a céggel is folytattak egy egyeztetést, szembesítették őket a lakossági állásponttal, 

illetve a hivatali feladatokkal. A jó kapcsolat kialakítására törekszik és a hatósági 

kötelezettségeket kívánja betartani.   

Az OTP kapcsán szóba került az ATM sorsa, és ameddig nem találják meg a jobb, alkalmasabb 

helyét addig a jelenlegi helyén működtetik.  December 13-ig biztosan működik és az utána is.  

A november 18-ai eseményről szólva, előzménye volt egy megbeszélés a Hajdúnánási Járási 

Kormányhivatalban, ahol egy tájékoztatót kaptak a Belügyminisztérium képviselője részéről, 

ami általánosságban adott felvilágosítást a kormányzati akaratról, mely szűkíteni akarja a 

közmunkaprogramokat. Polgárra is eljöttek és egyeztetés történt, hogy mit szeretnének majd az 

új programokban.  

 

Csibi Lajos  

Ezen az ülésen egy új tervezési segédletet tártak eléjük, ami kisebb mozgásteret és jóval több 

ellenőrzést von maga után. A létszám nem fog csökken, viszont a tevekénységek kisebb 

mértékben lesznek meg, a mezőgazdasági vonal megszűnik, értékteremtő és szociális program 

lesz. A virágkertészet megmarad, de a tojótyúk és szántóföldi növénytermesztés megszűnik. 

Tervezési folyamatban vannak jelenleg.  

 

Vélemény, javaslat 

  

Tóth József  

Két dologra utalna vissza, hozzá is eljutott az a felvetés, hogy miért nem nyílik meg a Móricz úti 

tér a forgalomnak. Valóban az elhangzottak az oka, nem tehetik meg, hogy hatósági engedély 

nélkül átadják, ezért türelmet kérnek még.  

A hóesést első szereplőként alpolgármester kísérte figyelemmel, szerencsére Polgáron nagy 

felzúdulást nem jelentett. Remélik így lesz a jövőben is, de ehhez közös munka kell, hisz az 

ingatlan tulajdonosának kötelezettsége az előtte lévő utat, járdát biztonságosan, járhatón tartania.  

 

Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, az 

kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 
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118/2024. (XI. 28.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a lejárt 

határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról és a két ülés 

közötti időben történt fontosabb eseményekről szóló polgármesteri 

jelentést, melyet a bizottsági elnökök tájékoztatójával együtt elfogadott. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Tóth József polgármester 

    dr. Sivák Anita jegyző 

 

 

 

2./ napirend 

Tájékoztató a Polgári Vásárhelyi Pál Református Általános Iskola 2023/2024. tanévi 

tevékenységéről 

 

Tóth József kiegészítése 

A képviselő-testület munkatervében szerepel, hogy évente egy alkalommal tájékoztatásra kérik 

az oktatási intézményeket. Az anyagot megkapták benne sok új információt szereztek az iskola 

elmúlt tanévi tevékenységéről. Átadja a szót igazgató asszonynak.  

 

Cziberéné Nagy Katalin 

Először is szeretném esperes úr gondolatait tolmácsolni, elnézést kér, de hivatalos ügyei miatt, 

sajnos nem tud részt venni a mai testületi ülésen.  

Intézményünk mindenki számára ismert, 2023. szeptember 1-jén került át a Hajdúvidéki 

Református Egyházmegye fenntartásába. A 2023/2024-es tanév egy izgalmas, gyakran 

kihívásokkal teli tanév volt számunkra, amelyet pedagógustársaimmal, akik szívügyüknek 

érezték és érzik az iskolát, úgy gondolom, hogy sikeresen zártuk. Az általam beterjesztett 

anyagban látható az, hogy milyen problémákkal álltunk szemben, és hogy milyen újításokat 

vezettünk be. Én itt most az újításokat szeretném talán kiemelni, amelyet a 2023/24-es tanévben 

megvalósítottunk. Reggeli áhítatot tartunk minden héten hétfőn, külön az alsó tagozatos 

diákjainknak és külön a felső tagozatos diákoknak. Ezt úgy gondoljuk, hogy a nevelésben is egy 

nagyon fontos szerepet tölt be. Figyelünk arra, hogy a gyerekekben milyen tehetséget fedezünk 

fel. Gyermekeink az előző tanévben részt vettek a foci, az éneklés, az egyházi éneklés, a 

rajzversenyeken, sőt bibliaismereti versenyen is voltunk. Nagyon jó feladat számunkra a 

felzárkóztatás. Két fejlesztő pedagógusunk végzi az intézményünkben járó, lemaradó gyerekek, 

főleg a BTM-es gyerekek fejlesztését, kis csoportokban, maximum 3-4 gyerek van egy 

csoportban, illetve a református megyével megkötöttük 2023 szeptemberében a szerződést, és 

nagy örömünkre logopédus főállásban, gyógypedagógus főállásban és iskolapszichológus látja el 

feladatát főállásban. Törekszünk családias környezet kialakítására, évszakoknak megfelelő 

dekorációval, ezt lehet is követni iskolánk Facebook oldalán, hiszen a legfontosabb 

eseményeinket meg is osztjuk.  

Életkori sajátosságok figyelembevételével figyeltünk arra, hogy legyenek a gyerekeinknek 

megfelelő szabadidős tevékenységek, így néptáncoktatást tartunk, illetve a zeneiskolával való 

kapcsolatunkat szeretnénk kiemelni. Az intézményünk úgy gondolom - reméljük, hogy ezt érezte 

a lakosság is - konstruktív együttműködésre törekszik a partnereivel. Az óvodával rendszeres 

kapcsolattartásban vagyunk, elindítottuk az úgynevezett suli leselkedő programunkat, illetve a 

szakiskolával is kapcsolatban vagyunk, hiszen ők részt vesznek a mi pályaorientációs napunkon, 

és a mi diákjaink is ellátogatnak hozzájuk. Folyamatos innovációra törekszünk, nyitottak 

vagyunk a továbbképzésekre, részt vettünk az őszi Pedagógiai Napokon, egy kollégánk 

bekapcsolódott a Boldogságóra programba. A pedagógusaink kezdeményezően együttműködnek 
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a pedagógiai munkát segítő szakemberekkel. Szeretnénk kiemelni, hogy a család és 

gyermekjóléti szolgálattal napi kapcsolatban vagyunk, folyamatos telefonváltásban, a Nánási 

Család és Gyermekvédelmi Központtal, illetve Debrecenben a Hajdú-bihar Vármegyei 

Pedagógiai Szakszolgálattal. Itt problémát az jelent, hogy sokszor a szülők nem viszik el a 

gyermekeiket a felülvizsgálatokra, így megszűnik számukra a fejlesztés, hiszen nem tudjuk 

biztosítani nekik a szakértői vélemény hiányában a megfelelő fejlesztéseket. Fontosnak tartjuk 

intézményünkben a személyiség és a közösségfejlesztést. Számos változatos közösségi 

programot szervezünk a tanulók számára, amelynek kiemelt célja, hogy örömhöz juttassuk őket, 

és úgy érezzük, hogy az együtt átélt öröm biztosítása a legfontosabb a mi gyermekeinknek. Így 

bekapcsolódtunk tavaly szeptemberben is az idén is a Magyar Diáksport Napjába, 

megünnepeltük a Magyar Népmese Napját, részt vettünk a Kultúrházak éjjel-nappal 

programsorozatban, megfelelő rajzokkal, illetve különböző kis történetekkel megünnepeltük az 

Állatok Világnapját, elhoztuk a mobil planetáriumot az intézményünkbe, ahol a gyerekek a 

Naprendszerrel ismerkedhettek meg. Bábelőadáson vehettek részt elsőseink a Lázár Ervin 

Programban, tehát ez is tovább működik intézményünkben, attól, hogy fenntartóváltás lett, a 

LED-program tovább folyik. És hát szeretném kiemelni az ünnepi megemlékezéseket. Az előző 

tanévben is az 1956-os megemlékezést és a március 15-i megemlékezést és intézmény tartotta. 

Úgy gondolom, hogy már mentek el tőlünk gyerekek, és ezt nem is tudjuk egyik napról a 

másikra megoldani ezt a problémát, erről is beszéltünk. De azért azt szeretném elmondani, hogy 

már most ebben a szeptemberben az elmenő gyerekekből négy gyermek vissza is érkezett 

hozzánk, mert nem tudtak beilleszkedni a másik iskolába Azt mondták a szülők, hogy ők vissza 

szerettek volna jönni. Nagyon sokat jelentett és jelentős a munkánkban az önkormányzat segítő 

hozzáállása. Ha elromlott a fűtésünk, polgármester úr segítő kezet nyújtott nekünk. A helyzetünk 

még mindig nehéz. A fenntartónk támogatásával és a mögöttem álló tantestülettel elindultunk 

egy közös úton, amely még hosszú, de mindent megteszünk, hogy a polgári gyerekeket újra 

iskolánkba köszönthessük, és visszanyerje az intézmény az egykor régi szép fényét. Köszönöm 

szépen! 

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság ülésén hosszasan tárgyalték a témát, a határozati 

javaslatot elfogadásra javasolják. 

 

Kérdések, válaszok 

 

dr. Faragóné Béres Edit 

Lenyűgöző, mindenre kiterjedő és jó munkáról szóló tájékoztatót vehettünk a kezünkbe. A 

májusban beadott pályázatról, amely interaktív táblák beszerzésére irányult van-e esetleg 

információ? Szerepel a tájékoztatóban, hogy a tanulói létszám 352 fő és az óvodás gyerekekkel 

közösen szerveznek programot. Milyen elképzelések vannak arra, hogy a későbbiekben 

vonzóbbá tegyék ezt az iskolát a polgári gyerekek számára?  

A másik problémakör az a szakos pedagógusok hiánya, ami kitűnik a tájékoztatóból. Az iskolai 

álláshelyek 37,5 főben lettek megállapítva, főállású pedagógussal, 30 fővel van betöltve illetve 

óraadók és megbízási szerződéssel dolgozó munkavállalók lának el feladatot. Egyrészt a 

2024/2025-ös tanévben hogyan sikerült ezen a problémán némi javulást elérni? Szeretném 

megkérdezni igazgató asszonytól, hogy miben sikerült előre lépni, hogy a szakos ellátottságot 

javítani tudják az iskolában, illetve ezen a területen, hogy minél több szakos pedagógus jönne be 

az iskolába tanítani, és hát lehetőség szerint, ha lehet, akkor a városban telepedjenek le. Ezen a 

területen miben, hogyan segíthetne önkormányzatunk az iskolának? A Zólyom úti iskola 

épületében szükséges lenne több területen felújítás elvégzése. Van-e arra lehetőség esetleg 

pályázatok útján ezeket a problémákat megszüntessék?  
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Kovácsné Hamar Éva  

Olvastam a 2023/24-es értékelésben, hogy fegyelmezési problémák azért vannak és hogy 

továbbra is szükség van iskolaőrre. Sőt, azt is olvastam, hogy kettőre lenne szükség. Miért? 

 

Csépányiné Bartók Margit  

A bizottság ülésen felvetődött, hogy úszásoktatás megvalósításában gondolkodik-e az 

intézmény? Ha igen, akkor milyen irányban? 

 

Tóth József  

Készülünk a gazdasági program összeállítására, és abban nyilván a településen belüli lakáskérdés 

az egy jelentős elemmel bír, a lakásépítés, fejlesztés, hasznosítás kérdése. A kérdésem így 

nagyon egyszerűen úgy fogalmazható meg, hogy az oktatás-nevelési intézmény, a fenntartó 

oldaláról nézve szolgálati lakásigény fennáll-e, hogy a szakos ellátást könnyebben tudja 

teljesíteni. Ha igen, akkor milyen arányban, nagyságban, hogy ebben a város vezetése is tudjon 

fejlesztési elképzelései közepette gondolkodni.  

A másik kérdés is elhangzott, amely nem feltétlenül az interaktív táblákra irányul. Fejlesztési 

elképzeléseinket összehangoljuk, amely az iskola, az oktatás-nevelési intézmény érdekében, 

életében szükséges, hogy megtörténjen. Ebben mind a két intézmény, mind a Zólyom úti, mind a 

Móricz úti iskola előtti környezet láthatóan meg fog újulni, és ebben az összefüggésben esperes 

úr annak idején azt jelezte, hogy belső, teljes nagyfelújítási korszerűsítési programban 

elképzelések, szándékok vannak, és hogy van-e erről valamilyen többlet információ, hiszen 

amiről most beszélek, az nagyjából 6-8 hónappal ezelőtti egyeztetésünkben történt. Ha nincs, 

vagy nincsen felhatalmazása igazgatónak, akkor kérem továbbítsa hisz mi azt gondoljuk, hogy 

azt reméltük, hogy Őz Lajos esperes úr itt tud lenni, és ez a kérdés igazából neki célzott volna, de 

hát akkor, ha más módon nem, akkor egy ilyen közvetítő szereppel jelezze felé.  

 

Csépányiné Bartók Margit 

Az önkormányzatok hatáskörében hagyta a jogszabály az étkeztetés feladatot, és azt látjuk, hogy 

az iskolakonyha felújításra szorul erősen, és szeretném megkérdezni, hogy gondolkodnak-e az 

átvételén?  

 

Cziberéné Nagy Katalin 

Köszönöm szépen a kérdéseket, amire tudok, válaszolok, illetve közvetítem a fenntartó felé. Az 

első kérdés az volt, hogy májusban beadtunk egy pályázatot. Ott tart az ügy, hogy tudjuk, hogy 

24 darab táblát nyertünk és megkapjuk. Az volt az ígéret, most októberben egyeztettem 

Budapesten, hogy megkapjuk most az ötödikes laptopokat, amely valóban kiszállításra került, 

26-án és jövő hét kedden osztjuk ki a szülők felé, és január-februárban érkeznek a táblák. 

Nagyon bízunk benne, nagyon várjuk. Jelenleg egy táblánk van, amit tudunk használni, amit az 

önkormányzat segítségével tudtunk visszaszerezni. Így most beosztjuk a tanórákat.  

352 fő a tanulói létszám és hogy milyen elképzeléseink vannak arra, hogy itt tartsuk a 

gyerekeket, lépéseket tettünk ebben a tanévben. Az első évfolyamon három osztályt indítottunk. 

A három osztályunk 22-23 fős osztály. Az első osztályunkat úgy indítottuk, hogy az egyik 

osztályban emelt dráma van, a másik osztályban angol, egy normális angol foglalkozást adunk a 

gyerekeknek, és a harmadik osztályt pedig úgy hirdettük meg, hogy mozgáskultúra, tehát hogy 

mozgásban kapnak többet. Ezen kívül szülői igényre a 4. évfolyamon tartunk angol szakkört, 

illetve a fiúknak foci szakkört. Szintén negyedik évfolyamon, ez nagy kérés volt. És most a 

második félévtől negyedikes lányainknak kézilabdát is tudunk biztosítani. Ötödik évfolyamon 

pedig nívócsoportos oktatást vezettünk be magyarból. A negyedikből érkező gyerekeket 

felmértük tanév elején, hogy milyen szinten állnak, és három csoportba osztottuk őket, van egy 

haladó csoportunk, egy jó képességű csoport, van egy közepes csoportunk és van egy 

felzárkóztatásra szoruló csoportunk. A következő kérdés volt, hogy a pedagógus szakossággal 

hogyan állunk. Igen, tavaly 30 betöltött állásunk volt, most 34 pedagógusunk van, 2 óraadónk és 
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egy részmunkaidős pedagógusunk, tehát most mind a 37 állás be van töltve. Matematikából 

sikerült matematika-informatika szakos kollégát, nyugdíjas kollégáját visszahívni, illetve vettünk 

fel egy matematika szakos kolléganőt, akitől azonban próbaidő alatt meg is váltunk. Vettünk föl 

vizuális kultúra szakos kolléganőt. Tavaly még óraadóval láttuk el, most kiállásban van 

kolléganőnk, és a technika szakot is el tudjuk látni. Ezen kívül, vagyis a technika szakosunk is 

van. Ezen kívül van egy matematika szakos főiskolai hallgatónk, aki mellett 

mentorpedagógusunk van, szakvizsgázott mentorpedagógus kollégánk, matematika-digitális 

kultúra szakon van, illetve fizikát tanítunk úgy, hogy egyik kolléganőnk nagy örömünkre végzi a 

főiskolán a fizika szakot. Kémiából keresünk még folyamatosan pedagógust, és akkor itt át is 

kérek a pedagógus jelentkezésekre. Természetesen azon a szakon, például itt most a kémiát kell 

említenem, folyamatosan meghirdetem az állásokat, mert ugye folyamatosan 

pedagógustömegeknek nincs meg a megfelelő végzettsége. Gyakran ütközünk abba, hogy 

távolról jelentkeznek, éppen most is volt egy matematika-fizika szakos kolléga, aki szívesen jött 

volna, ha szolgálati lakást tudunk számára biztosítani. Tehát itt most akkor polgármester úrnak is 

jelzem, hogy igen, nagyon-nagyon örülnénk, hogyha tudnánk szolgálati lakást biztosítani, mert 

ez megkönnyítené számunkra is, a pedagóguskeresést. Igen, tehát ilyen téren segíthet nekünk az 

önkormányzat. Én tudom, hogy elkészült pályázatunk van, komplex pályázatunk, de ebben én 

úgy gondolom, hogy a fenntartó az, aki nyilatkozni tud, tehát ezt továbbítom esperes úr felé, és ő 

az, aki konkrét választ tud adni.  

A fegyelmezési problémák nem mondhatjuk, hogy megszűntek. Természetesen vannak 

fegyelmezési problémák, és próbáljuk ezeket kezelni. Iskolaőrünk van, igen, viszont vannak 

olyan ominózus tanulóink, akikkel állandó probléma van. És az iskola, mire ezekkel a 

gyerekekkel foglalkozik, akkor a másik helyen lehet, hogy történik valami. Ezért szerettem volna 

kettő iskolaőrt, de nem ad rá lehetőséget egyébként a törvény, tehát nem megvalósítható. 

Kimegyünk azokhoz a szülőkhöz, aki gyerekével probléma van, megnézzük őket, próbáljuk a 

problémát együtt megbeszélni. Azt kell, hogy mondjam, hogy hál' Istennek olyankor a szülők 

tényleg konstruktívak, együttműködők. 

A testnevelés úszásoktatáshoz nincsenek meg a feltételeink. Nincs uszoda, vagyis én nem tudom, 

hogy Polgáron van-e ez az uszoda, ahová el tudnánk menni, hiszen ugye abban benne van a 

testneveléshez, hogy kellene úszásoktatást biztosítani, de lehetőségünk, nem tudom. És hát akkor 

az utolsó két képzés, az étkeztetés és a fejlesztési elképzelés, én úgy gondolom, hogy ez a 

fenntartó jogkörébe tartozik. A konyha, amit én tudok mondani, a konyha valóban felújításra 

szorul. Nagyon sok probléma van vele, ezt halljuk ugye a szakácsnéniktől is. A hozzánk tartozó 

rész az az ebédlőrész, ami a mi intézményünkhöz tartozik. Lassan kicsinek is bizonyul 

egyébként, tehát nem tudunk leültetni annyi gyereket, ahány egyszerre érkeznek. Nem tudom, 

hogy kielégítő munka válaszoljon. 

 

Vélemény, javaslat  

 

Vincze Attila  

Figyelmébe ajánlja a polgári strandfürdő vezetőjét, vegyék fel a kapcsolatot, hisz van 

tanmedence ami olyan méretű és mélységű, ahol megoldható az úszás tanulás. 

 

Cziberéné Nagy Katalin  

Köszöni a lehetőséget. 

 

Struba József  

Valamennyien emlékszünk arra, hogy döntés történt abban, hogy az államosítást követően az 

állam által átvett általános iskola, legalábbis a fenntartó feladatának a tankerület nem tudott 

eleget tenni, ezért keressünk olyan lehetőséget, - miután az önkormányzat és az önkormányzatok, 

települési önkormányzatok ki vannak zárva az iskolafenntartásból -, olyan fenntartót, aki vállalja 

ezt az iskolát, miután 10 éven keresztül az akkori fenntartó nem tudott ennek a feladatának 
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megfelelően eleget tenni és így találtunk tulajdonképpen egymásra a Református Egyházzal. 

Remélem, hogy az az út, amit megkezdtek, az egyre eredményesebb lesz. A mai képviselő-

testületi ülés természetesen nem alkalmas arra, hogy olyan mélységben tárgyalják, amely az 

iskola életében jelen vannak, különösen a problémák vonatkozásában. Ezt próbáltuk bizottsági 

ülésen, igen hosszadalmasan, szerintem egy teljesen helyes irányban megközelíteni és válaszokat 

kaptunk azokra a kérdésekre, amelyek alapvetően befolyásolják az intézmény működését. Nem 

kívánok most azokkal a dolgokkal foglalkozni, amire kérdésként válaszolt is az igazgató 

asszony, így a szakos ellátás vagy a tárgyi, technikai feltételek biztosítása stb. Ezek rendkívül 

fontos kérdések, de ez a kerete ennek a feltétele lesz az intézmény működésének. Mi a bizottsági 

ülésen is elmondtuk, és ebben egyetértés volt a bizottság valamennyi tagjával, hogy a 

legnagyobb probléma az, hogy ami a polgári általános iskolában történik, én azt gondolom, hogy 

a magyar alapoktatás, tehát igaz ez minden olyan településre, és itt ez a lényeg, ahol roma és 

mélyszegénységben élők száma növekvő tendenciái. El kell ezt mondani őszintén, mert ahhoz, 

hogy a mi gyerekeink, a polgári jóképességűek, vagy azok a családok, akik a gyerekeiket azért 

taníttatják, mert valamit érzelmileg is akarnak velük azok a gyerekek elmennek a polgári 

általános iskolából, mert itt olyan körülmények vannak, ami tarthatatlan szerintem, és én azt 

látom, hogy ez a helyzet egyre rosszabb. Megközelítőleg 55 éve ismerem az általános iskola 

történetét, és azt gondoltam, hogy ilyen mélyen még ez az iskola soha nem volt, és fokozatosan 

romlik, mint most. Tehát egyre rosszabbak és rosszabbak a körülmények, alapvetően 

természetesen ennek társadalmi okai vannak, ez oktatáspolitikai, gazdaságpolitikai, sorolhatnám 

azokat a területeket, amelyek alapvetően befolyásolják az oktatás nem csak színvonalát, hanem 

lehetőségét. Tehát maradva a mi helyzetünknél, azt látom, meg hát tudom is, mert részesei 

voltam kezdeményezésnek, amikor próbáltuk azokat a szülőket megszólítani, összehívni, 

találkozni velük, akikről az igazgató asszony is azelőtt beszélt, hogy ki kell hozzájuk menni, 

aztán vagy meghallgatják, vagy nem, de nem sok minden történik. Tehát azon a településen, ahol 

a szülők, közmunkások, legyünk őszinték, hogy éhbérért jönnek be a munkahelyükre. Azt nem 

mondom, hogy dolgoznak, mert az kicsit túlzás, de ők bejönnek a munkahelyre, aztán majd 

tudjuk megfelelően foglalkoztatni őket nagy nehezen, vagy nem, de ezeknek a szülőknek, és 

ezeknek a családoknak a helyzete teljesen kilátástalan. Mert az igazság. Na most minden 

dolognak a kiindulópontja a család. A családban rendben mennek a dolgok, dolgozik anyuka, 

apuka és normális körülmények vannak, akkor azokhoz a gyerekekhez általában nem kell 

iskolarendőr. Azok a gyerekek járnak iskolába, nem kell igazolásért menni a gyermekorvoshoz, 

hogy három-négy hónapra visszamenőleg is nagyon igazolása a gyereknek. Sajnos ezek a dolgok 

nálunk élő problémák. A gyerekek csellengenek, nem tanulnak, a magatartás és a szorgalom már 

szinte alig mérhető. Elsősorban természetesen hangsúlyozom, a felső tagozatról beszélek. Mert 

mint ahogy az előterjesztésben is szerepel, de a tájékoztatóban is, hogy azok a legfontosabb 

problémák, azok a legfontosabb dolgok, amikor már a gyerek megfékezéséről és majdhogynem 

nem a neveléséről, hanem agresszív megfékezéséről van szó, az a felső tagozatban történik. De 

itt történik a hiányzás is. Mi történik? Az, hogy 100 gyerekből 50 gyerek igazolatlan hiányzó. 

Felmerül a kérdés, hogy mit tehet az iskola, mit tehetnek a pedagógusok, amikor már az erőszak 

is jelentkezett, amiről az igazgató asszony beszélt. Jelentkezik az erőszak. Mást nem tehet. 

Ebben a más lehetőség nem áll a rendelkezésre, minthogy felvesz még egy iskolarendőrt, vagy 

iskolaőrt. Nem hiszem, hogy ez a megoldás. De egyelőre más megoldás nincs. Azzal kezdtem, 

hogy az önkormányzat ki van zárva az iskolafenntartásból. Most már 10 éve, 2013-ban kerültek 

át az intézmények. Egy szóval sem mondom, hogy akkor nem voltak problémák, vagy néhány 

szülő ne vitte volna el máshova gyereket, mert elvárása volt a családnak, mert elvárás volt az 

iskolával szemben. De ez a mélyrepülés, azt gondolom, hogy ami most van, ez teljesen lehetetlen 

helyzetet teremt. Én úgy gondolom, hogy ameddig alapvető változás nem történik az 

oktatáspolitikában, ezen belül az iskolarendszerben, az önkormányzatok nem kerülnek olyan 

helyzetbe, hogy saját korábbi intézményeikkel megfelelően tudjanak foglalkozni, addig ez a 

helyzet továbbra is nem fog állni. És én úgy gondolom, hogy ebben az önkormányzat mivel 

semmi hatásköre nincs, semmi, tehát épp elmondtam a bizottsági ülésen, hogy előfordulnak 
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olyan dolgok, amikor az önkormányzati vezetők vagy önkormányzati önkormányzatok azzal 

próbálkoznak, hogy a szülőknek a figyelmét felhívni arra, olyan módszerrel is, hogy esetleg 

bizonyos támogatások vagy segélyek, vagy bizonyos juttatások csak azoknak a szülőknek 

jussanak, akik együttműködőek ebben a dologban, és akarják, hogy a gyerekükből legyen 

valami. Ez teljesen törvénytelen, ha ilyen módszerrel, meg ilyen kezdeményezéssel élnénk, tehát 

a lényeg az, hogy semmi hatáskörünk, lehetőségünk nincs. Azoknak az intézményeknek sincsen 

helye forgalommal működni, és az iskolából volt gyerekekkel valamilyen kapcsolat. Éppen ezért 

nem tehetünk mást, minthogy azt gondolom, hogy ebbe azért nem lehet belenyugodni. Éppen 

ezért én azt gondolom, hogy érdemes egy érdekegyeztető fórummal kezdeményezni, ahol a roma 

önkormányzat, az iskola, az önkormányzat, a családsegítő intézmény, a nevelőszülői szervezet, a 

szülői munkaközösség, a rendészet, egyház képviselőinek a jelenlétében próbálunk valamit 

kitalálni, valami utat találni ebből a lehetetlen helyzetből. Még egyszer mondom, ez a képviselő-

testületi ülés nem alkalmas erre, hogy ezt kidolgozza, iránymutatást kaphat. 

De én mindenképpen javaslom, hogy próbáljuk meg ameddig ilyen körülmények vannak, és 

ilyen az oktatáspolitikánk saját magunk lehetőségei szerint cselekedni, és valóban csak lépésről 

lépésre, vagy legalábbis megállítani ezt a lehetetlen helyzetet. Úgyhogy a jövőben én fogok élni 

azzal a kezdeményezéssel, annál is inkább, mert a bizottsági ülésen is ezt elmondtam, ezt a 

kezdeményezést és a bizottság tagjai egyöntetűen egyetértettek ezzel a javaslattal. De hát az első 

lépéseket mindenképpen meg fogjuk tenni a menedzsmentet, a képviselő-testület is egyetért. Én 

a tájékoztatóval egyetértek. Nagyon sajnálom azt, hogy esperes nem képviseltette magát, mint 

fenntartó. Nagyon értékelem az igazgatónőnek a hozzáállását, az iskola vezetésében végzett 

munkáját, és minden jót kívánok a továbbiakban. Köszönöm szépen!   

 

dr. Faragóné Béres Edit 

Képviselő társamat hallgatva kicsit aggódtam, hogy túl komor képet fog festeni a jelenlegi 

oktatás helyzetéről, ami egyébként nagyon sötét. Több év, én talán 2013-tól datálnám a 

Hajdúböszörményi Tankerülettel való együttműködésünk kapcsán. Úgy látom, hogy elindult, 

amiről igazgató asszony is beszélt, az a pozitív útkeresés a problémák megoldására, ami, ha kis 

eredményekhez is, de vezetett, hiszen ebben az évben sikerült három első osztályt indítani, 

hiszen bent van a pályázatuk, az oktatástechnikai eszközök fejlesztésére nem csak az 

okostáblákról beszélek, hogy elindult a pedagógusok más szakon való beiskolázása, 

továbbképzéseken vesznek részt. Elindult a nívócsoportos oktatás, ami korábban is volt, és tudott 

a megfelelő képességű gyerekeknek megfelelő tanulás megsegítést, vagy pedig 

tehetséggondozást biztosítani.  

És hát vonzóvá tudja tenni az iskolát. Nyilván láttunk arra is megoldást, amit az elmúlt tanévben 

végeztek, hogy igenis a nem ide való gyermekek, akik zavarják az oktatást, zavarják a többiek 

fejlődését, azok eltávolításra kerültek az iskolából. Ennek azért megvan a maga útja, több hónap 

egy fegyelmi tárgyalás lezongorázása, de én továbbra is biztatnám a igazgatónőt, hogy igen, 

megvan rá a lehetősége, és azokat a gyerekeket, akik hosszú távon sem hajlandóak 

együttműködni és tanulni az iskolában, azokat fegyelmi tárgyalással távolítsa el. Az igazolatlan 

hiányzások kapcsán itt szoros összefogásra van szükség. Üdvözlöm ezt a kerekasztalt vagy 

megsegítő tanácskozást, a szakembereket hívjuk össze együtt gondolkodni, amiben szintén 

támogatást nyújthatunk az oktatáshoz és a problémák kezeléséhez. Én azt gondolom, hogy látva 

a mellékletekben a pedagógusok beszámolóját minden területről, nagyon sokrétű munka folyik, 

elég nehéz munkát végeznek, én csak bíztatni tudom őket, keressék a jó megoldásokat a 

problémák megoldására. Ehhez a nagyon szép, nehéz munkához. Én kitartást kívánok és jó 

egészséget, és hát remélem, hogy örömökről is tudnak beszámolni annak fényében, hogy milyen 

pozitív eredményeket érnek el. Én köszönöm szépen, hogy részese lehettem ennek a munkának, 

és betekinthettem a munkájukba. 
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Kovácsné Hamar Éva  

Szeretném elismerésemet és köszönetemet kifejezni az intézménynek, az intézmény 

vezetőségének, a nevelőtestületének és a gyerekeknek, hogy immár két nemzeti ünnepünkön is 

rendkívül színvonalas előadással járultak hozzá ahhoz, hogy emelték a rendezvény és az ünnep 

színvonalát, én úgy gondolom, hogy ki kell emelni. Ugyanis mind tartalmában, mind formai 

eszközökben, mind a kitűnő dekorációk terén. Összességében színvonalas előadásokat 

láthattunk. Tehát a szülőknek a nagy örömére és a mindennapokra is. Én gratulálok ehhez a 

munkához. Tudom, hogy munkával jár egy ilyen rendkívül színvonalas előadást létrehozni, és 

ilyen körülmények ellenére is sikerült. Én úgy gondolom, hogy nagyon nagy dicséretet jelent, és 

nagyon nagy szeretettel köszöntöm az igazgató asszonyt az egyházi elismerésemet. 

Nevelőtestületnek és várunk továbbra is ilyen szép színvonalas előadásokat. 

 

Tóth József  

Végül, de nem utolsó sorban én is szeretnék néhány gondolatot elmondani a napirend vitájához. 

Egy nyitva hagyott kérdésre utalnék a közétkeztetés témája. Azt lehet mondani, hogy amikor az 

államosítási szándék érvényesült, először csak a fenntartói, azt követően az üzemeltetői feladatok 

is elkerültek az önkormányzatoktól. Egy egységes intézményi rendszerben egy elem maradt, 

kvázi kakukktojásként a közétkeztetést biztosító konyha. Ez folyamatosan, az elmúlt években 

erőteljes dilemmát vetett fel, hogy vajon itt van-e a helye, vajon jó helye van-e az 

önkormányzatnál. Kormányzati mérlegelés zajlik jelenleg is, hogy a közétkeztetés maradjon az 

önkormányzatnál vagy vigyék el egy kormányzati befolyás alá és amíg ez el nem dől, addig 

borzasztóan nehéz hosszútávra kötelezettséget vállalni, akár egy konyhafelújításban, legyen az 

önkormányzat, vagy éppen a mostani fenntartó részéről. Ezt a bizonytalansági helyzetet én azt 

gondolom, hogy szükséges, indokolt is mielőbb feloldani, tisztázni kormányzati szinten. Ahhoz 

tudunk majd esetleg mi igazodni, akiknek a törvény által előírt kötelezettséget be kell tartani, 

vagy el kell látni. Ami miatt gondolom, hogy szót kell kérnem, mert a képviselőtársaktól egy 

igazi kemény diagnózist hallottunk. De mielőtt félreértené valaki olyan társadalmi hatásokra 

utaltak, irányítottak figyelmet, ami nem a mi házunk táján belül létezik és keletkezett és okozói 

nem mi vagyunk. Nem lehet a mi települési sajátosságunkat, nehéz helyzetünket összevetni egy 

fővárosi kerület oktatási intézményével, vagy egy olyan tehetősebb, más összetételű településsel, 

akik szerencsésebbek. Azzal egyetértek, hogy ez egy olyan társadalmi jelenség, amelyet meg kell 

próbálni nekünk a saját eszközeinkkel, partnereinkkel felismerni, és a jogszabályok, még ha nem 

is tetszenek annyira nekünk, azok keretein belül betartani és minél jobbá tenni. Ez a mi 

feladatunk. 

Az oktatás az egy olyan helyi közügy, amelyben nem lehet azt mondani, hogy a helyi 

szereplőknek, a helyi képviselő-testületnek nem osztanak lapot. A mi fontossági tennivalónkban 

az oktatás ott van az elsők között. Hát ez a jövőnk, ez a megalapozó, hogy a mi gyerekeink 

hogyan, milyen módon tudnak majd felnőni és boldogok lenni, milyen képzéseket kapnak. Ha ez 

a képzés nem jó, akkor nekünk se jó. Erről szólt a bizottság elnöke. A bizottság tagjai két évvel 

ezelőtt felvetették, hogy beavatkozást igényel az iskola. Helyes volt az a megközelítés, hogy az 

utolsó pillanatokban a Hajdúböszörményi Tankerület megkapta azt a kritikát és megindított egy 

folyamatot, amelynek végeredményeként egy új fenntartóval, a református egyház fenntartásával 

egy egész más minőségű viszony és kapcsolat jött létre, amit én üdvözlök, most is helyesnek 

tartok. Az a kapcsolat, amely most megvan, ellentétben az előző évek gyakorlatával, egy valóban 

korrekt, folyamatos, egymást segítő, egymást figyelő kapcsolat, amely nem így volt az elmúlt 

években. Erre alapozva bizakodók lehetünk, hogy az előrehaladott társadalmi hatások és 

körülmények közepette, ami itt a feleken múlik, azt meg fogják tenni az oktatási intézmény jobb 

munkája érdekében. És ennek vannak már pozitív jelei, mert legalább az, ami korábban nem 

volt, hogy megteremtődött a pedagógusok számára a nyugodt oktatás légköre és körülménye. 

Ebben biztos, hogy pozitív elmozdulás van. Vagy egyébként azok a technikai feltételek elindult 

ebben is a folyamat. Amit 10 év alatt elrontott valaki, nem lehet egy év alatt valakitől kérni, hogy 

ezt egyébként reprodukálja, vagy tegye olyan szintre.  
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Jó partnerre találtunk a református egyházban, mint fenntartóban, és abban vagyunk érdekeltek 

közösen, hogy lépésről lépésre és fokozatosan tegyük jóvá.  

 

Cziberéné Nagy Katalin  

Röviden szeretnék reagálni, mert azért szíven ütött, amit Struba József képviselő úr mondott. A 

településnek a szociális háttere az meghatározza az adott iskolának a tanuló összetételét. Azzal 

az összetétellel kell dolgoznunk, aki az adott településről ide jön hozzánk. Ez nem csak az 

iskolának a tanulói összetételét, hanem nevelő, oktató munkának az irányvonalát is 

meghatározza. Mi alkalmazkodunk ehhez, úgy alakítjuk ki a kínálatunkat, hogy minden 

tehetséges gyerek megtalálja nálunk a lehetőséget.  

Elindultunk a fenntartóval egy közös úton, elkezdtünk lépésről-lépésre haladni. Senki nem várhat 

egy év alatt csodát tőlünk. Tehát tesszük a dolgunkat Azért, ha végig nézték a képviselők a 

beterjesztett anyagot azért szeretném kiemelni, hogy benne van, hogy alsó tagozaton mínusz 

2700 órával, felső tagozaton mínusz 3549 órával csökkentek a hiányzások, amit én nagyon 

fontosnak tartok. Ezt úgy értük el, hogy hatékonyabbá tettük a szülő-pedagógus kommunikációt. 

Sajnos, szerintem mindenki előtt ismert, hogy nagyon nehéz a hátrányos, halmozottan hátrányos 

családok életében elfogadtatni a rendszeres iskolába járást. Nem egyszer esetmegbeszéléseket 

tartunk. Valóban nem mondtuk azt, hogy elégedettek vagyunk, benne is van a munkában, hogy 

nem lehetünk elégedettek ezen a téren, még lépéseket kell tennünk. Én szerettem volna, és 

szeretnénk is továbbra leülni a két doktornővel egyeztetni a hiányzások csökkentése érdekében. 

Felső tagozaton még három ominózus olyan tanulónk volt, akit - most mondjam azt, hogy 

lasszóval sem tudtunk behozni az iskolába? Igen. Három alkalommal valóban fegyelmi eljárást is 

lefolytatunk. Ez egy nagyon hosszú folyamat, ez nem úgy történik, hogy én eldöntöm, hogy 

innentől az adott tanuló nem jár az intézményünkbe. A kollegákkal mindent megteszünk, de 

ehhez kell a család támogatása.  

 

Tóth József  

Amit igazgató asszony elmondottak az bizakodásra az okot és remélik, hogy akinek dolga 

felismeri.  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

119/2024. (XI. 28.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a Polgári Vásárhelyi Pál Református Általános Iskola 2023/2024. 

tanévi tevékenységéről szóló tájékoztatót és az alábbi határozatot 

hozta: 

 

1./    Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete    a 

Polgári Vásárhelyi Pál Református Általános Iskola   

2023/2024-es tanév munkájáról szóló tájékoztatót 

megismerte és tudomásul vette.  

 

2./  A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a 

döntésről az intézmény fenntartóját értesítse. 

 

   Határidő: értelemszerűen 

   Felelős: Tóth József polgármester 
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3./ napirend 

Beszámoló a BÉRES-AQUA Kft. által üzemeltetett Polgári Strandfürdő 

tevékenységéről 

 

Tóth József kiegészítése 

Szerződés kötöttek 3 évvel ezelőtt a polgári strandfürdő üzemeltetésére a képviselő-testület 

jóváhagyásával. Az üzemeltető a beszámolót elkészítette és megküldte, valamint személyes 

látogatást is tettek a strand területén.  

 

Béres László  

Elmondja, hogy a beszámoló anyagot időben megküldte és a pénzügyi bizottsági ülésen 

megtárgyalták a főbb pontokat. Annyit szeretne összefoglalóan kiemelni, hogy lezárták az idényt 

sikeresen, örömmel mondhatják, hogy ismét volt egy kis emelkedés a látogatószámban, kb. 10-

15%. Az idén már itt 12 ezer főt fogadtak a strandon a korábbi időszakokhoz képest. 

Gyakorlatilag a nyereségességünk olyan nulla körül stagnál még, de hát az első két-három évben 

nem is terveztük azt, hogy komoly nyereségeket tudnánk elérni. Az a tény, hogy időközben 

emelkedtek az energiaárak, ez egy picit visszavetette a fejlesztési lehetőségeinket is. Amit 

vállaltunk, azt igyekszünk mindig időben teljesíteni. Voltak csúszások bizonyos energetikai 

számlák tekintetében. Most történnek egyeztetések. A csúszások egy része abból adódott, hogy a 

számlákat később kapjuk meg, illetve nem egészen értelmezhető módon. Például az idén a 

villanyszámla egy félév késéssel került hozzám. Annyit szeretnék még hozzátenni, hogy 

próbáljuk a rendezvényszervezéseket is úgy irányítani, hogy minél szélesebb körben ismerjék 

meg a fürdőt és a fürdő adta kínálatokat. Vannak már határokon túli vendégeink is, Erdélyből, 

Szlovákiából, Németországból, lakóautók, visszatérő vendégek, például most lengyel csoportot 

látunk nyáron vendégül. Biztos észrevették, az arra lakók közlekedők, hogy két héten keresztül 

egy ilyen kungfus csoport táborozott a fürdő területén Ez egy lengyel csoport volt, és jövőre is 

szeretnénk majd visszajönni. A vállalati rendezvényeket is megtartjuk, illetve szeretnénk majd 

ezeket bővíteni. Ezek azért jók, mert több száz ember egyszerre van jelen, és gyakorlatilag emeli 

a színvonalát a fürdőnek. Szoktunk éjszakai fürdőzéseket is nyáron rendezni, ilyen zenés 

rendezvényeket. Egyszer még ki is kaptuk, mert állítólag túl hangos volt a zene. Így a 

szervezőkkel ezt megbeszéltük, hogy közelebb majd egy picikét visszafogjuk magunkat. Nem 

kívánom tovább szaporítani a szót, mert tudom, hogy szoros az időbeosztás. Én úgy gondolom, 

hogy mindenki megkapta az anyagot, ha van kérdés, akkor beszéljük meg. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok 

 

Kovácsné Hamar Éva  

Mikor kint jártunk a bejáráson, és rákérdeztem, hogy szerintem fontos tisztázni a dolgot, hogy a 

látogatottság növelése érdekében lakóautós vendégek is tartózkodtak a fürdő területén. Ez 

vendégéjszakákat jelent. Tulajdonképpen a vendégéjszakák azok magával hozzák azt, hogy ez 

egy szálláshely-szolgáltatás. Az előírt jogszabályoknak mennyire felel meg ez a lakóautós 

vendégeknek az elfogadása, hiszen itt az NTAK-ba való bejelentésből, a vendégektől való 

rendszeres nyilvántartástól, és nem beszélve arról, hogy az idegenforgalmi adó a település javára 

is. Én azt szeretném megkérdezni nagyon pozitívan, jó szándékkal, hogy ez megfelel-e a 

szálláshely-szolgáltatás szabályainak, hogyha Önök lakókocsis vendégekkel foglalkoznának? 
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Béres László  

Igen. Tehát ahogy kint a fürdőben is mondtam, ezt egy kísérleti jelleggel kezdtük el két héttel 

ezelőtt szervezni a lakóautós találkozókat, illetve lakóautós lehetőségeket, és igazából a 

kempingszolgáltatás a cég kivonatunkban szerepel. Kialakítottunk büféket is, büféüzemeltetésre 

is megvan az engedélyünk. Viszont tudván, hogy ezek a jogszabályok mennyire körmönfontak 

és mennyire részletekben menőek, mi most arra gondoltunk, hogy mivel ott szálláslehetőség a 

fürdőben nincs, ott egy fürdőszolgáltatást nyújtunk, és lényegében mi most úgy fogalmazzuk ezt 

meg, illetve úgy tekintjük, hogy a parkolót biztosítsuk a lakóautós közösség részére, ott meg tud 

állni, kifizeti a fürdőbelépőt, kifizeti az egyéb belépőket, és most tulajdonképpen ez a helyzet 

van. Az NTAK-os bejelentkezést értjük, meg tudjuk. Tudom, hogy minden pohár sör után 

kellene jelenteni, de néha túlbonyolítják az életünket a jogszabályok. Mi meg így próbáljuk 

egyszerűsíteni. Ha ez olyan nagyságrendet ölt, hogy ez egy növekedés lesz, akkor nyilván ezt 

majd megfelelő keretek közé fogjuk terelni, de most egyelőre mi azt mondjuk, hogy a 

fürdőszolgáltatást, a vendéglátó szolgáltatást biztosítjuk, és ezáltal gyakorlatilag most egyelőre, 

amilyen, tehát nem olyan nagy létszámú. Több lenne vele az adminisztráció, több lenne vele a 

macera. 

 

Kovácsné Hamar Éva  

Én úgy gondolom, hogy ez a válasz nem megfelelő, hiszen én is szálláshely-szolgáltató vagyok 

és így nem lehet, tehát, ha van egy előírás, hogy be kell jelentkezni a szálláshely szolgáltatónál, 

be kell jelentkezni az NTAK-ba a vendégeket minden nap le kell jelenteni. Ezt csináljuk már 

három éve. Bármennyire kellemetlen nekünk az a feladatunk. Tehát én azt javasolnám, hogy ha 

tényleg ilyen vendégéjszakák vannak, akkor nézzen utána ennek, és akkor jelentkezzen be. 

Hiszen így hivatalos, a másik pedig a városnak is lenne idegenforgalmi bevétele. 

 

Vélemény, javaslat 

 

Tóth József  

Egy jól bővített mondattal szeretném ezt lezárni, és a napirendi pontot megtárgyaltnak tekinteni, 

de ahhoz kapcsolódva, amit Kovácsné Hamar Éva képviselő kérdezett, és a rá adott válaszra, 

hadd mondjam én is azt, hogy a lakóautós belső parkoló biztosítása az egy véleményes 

megoldás. Erre én is szeretném a figyelmet felhívni, hogy ezt szabályos mederben szabad és 

lehetséges tenni. Ehhez egy bérleti szerződés felhatalmazást biztosan nem ad, hogy 

jogszabályokat sajátságosan értelmezzen valaki. A befejező gondolat, ami végeredményben nem 

más, amit nagyjából egy évvel ezelőtt is megfogalmaztam ennek az akkor parázsabb vitának a 

zárásaként, hogy mi egy üzemeltetési és bérleti szerződést kötöttünk. Ebben megfogalmazásra 

került, hogy mi az, amit az önkormányzat biztosít lehetőséget, és mi az, amit a fürdő 

üzemeltetőjének a dolga. Meghatározásra került az is, hogy ha ez ügyben felvetődik bármilyen 

kérdés, értelmezési probléma, kezelendő ügy, fejlesztési, korszerűsítési, javítási, beruházási 

szándék, akkor milyen módon kell eljárni. Ugye itt alapvetően ez egy működtetésre szól, 

amelynek a működtetés során a bérleti díj az önkormányzatot illeti, a felmerülő üzemeltetés 

kapcsán pedig azokat a költségeket, amik működése, rezsi, gáz, villany, víz, azt pedig a 

városgondnoksággal való együttműködésben kell megoldásokat találni, erre szól a szerződés. És 

ami pedig egy bérlő részéről azon túl, ami a szerződésben van rögzítve, hogy üzemelteti azt a 

polgári strandot, felvetődik, hogy akár beavatkozást akar tenni, karbantartani, felújítani, 

kicserélni. Ezekre mi soha nem mondtunk nemet, ha ezt hozzánk, akihez illik, megfelelő módon 

érkezett. Azt, ami hozzám ilyen módon nem érkezik, arra én nem tudok igent mondani. És van 

egy másik része, amely a szerződésnek most be nem idézett pontja alapján szükséges, hogy 

betartásra kerüljön. Ha olyan a funkciót megváltoztató, azt kiterjesztő vagy bővítő tevékenységet 

kíván a bérlő, aki a strandfürdő üzemeltetésére vállalkozót tenni. Ezt sem zárjuk ki, de a 

képviselő-testületnek a döntési jogköre van rögzítve a szerződésben. Én azt szeretném ebben az 

együttműködésben kérni és remélni, hogy a bérlő és a bérbeadó közötti korrekt jó üzleti 
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kapcsolat a szerződésben rögzített módon teljesül. Tudom, hogy ez nem egy egyszerű kérdés, de 

a partnerek között meg kell találni az együttműködést, mert, ha ez nem lesz, akkor ugyanolyan 

módon fog, mint az elmúlt évben, vagy egy évvel ezelőtt ezek a dilemmák, diskurzusok, viták és 

ellentmondások felszínre kerülnek. Én azt gondolom, hogy az önkormányzatnak az az érdeke, 

hogy ezt a bérleti szerződést, amit aláírtunk, azt betartsa, betartassa, annak érvényt szerezzen. A 

jogszabályok, hatósági előírások egy fürdő működtetésével általánosan érvényesülő szabályok 

betartása. Én erre szeretném felhívni a figyelmet, hogy erre törekedjen a bérlő.  

 

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg. 

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

120/2024. (XI. 28.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 

„Beszámoló a BÉRES-AQUA Kft által üzemeltetett Polgári Strandfürdő 

tevékenységéről” elnevezésű előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 

 

1./ A Képviselő-testület a BÉRES-AQUA Kft., mint a Polgári 

Standfürdő Bérlő 2024. évre szóló beszámolóját elfogadja. 

 

2./ A Képviselő-testület felszólítja a BÉRES-AQUA Kft.-t, mint a 

Polgári Standfürdő Bérlőjét, hogy az üzemeltetési és bérleti 

szerződésben foglaltaknak megfelelően működtesse a Polgári 

Strandfürdőt és a pénzügyi kötelezettségeit határidőben teljesítse. 

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Tóth József polgármester 

 

 

 

 

 

 

SZÜNET  

 

A képviselő-testületi ülés szünete alatt, 16 órától került megtartásra a közmeghallgatás a hivatal 

Dísztermében. (a közmeghallgatásról külön jegyzőkönyv készült) 
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4./ napirend 

Javaslat Polgár Város Önkormányzata 2024. évi költségvetéséről szóló 3/2024. (II.29.) 

rendeletének módosítására 

 

Tóth József kiegészítése 

Elmondja, hogy a rendeletmódosítás az előző időszakban hozott képviselő-testületi döntések, 

polgármesteri határozatok, költségvetést érintő átrendezések átvezetését jelenti. A bizottsági 

pontosításokat átvezették.  

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a rendelet-tervezetet elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a rendelet-tervezetet elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok 

 

Vélemény, javaslat  

 

Tóth József 

A rendeletet teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

rendeletben foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

Polgár Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

21/2024. (XI. 29.) önkormányzati rendelete 

az önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 3/2024. (II. 29.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében 

meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés a) és f) 

pontjában meghatározott feladatkörében eljárva, Polgár Város Önkormányzat Képviselő-

testületének az önkormányzat és szervei Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 16/2019. 

(X.24.) önkormányzati rendelet 5. mellékletében biztosított véleményezési jogkörében eljáró 

Polgár Város Önkormányzatának Pénzügyi és gazdasági bizottsága, valamint Humán feladatok 

és ügyrendi bizottsága véleményének kikérésével a következőket rendeli el: 

1. § 

Az önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 3/2024. (II. 29.) önkormányzati rendelet 3. §-

a helyébe a következő rendelkezés lép: 

„3. § 

A Képviselő-testület a települési önkormányzat 2024. évi összesített költségvetésének bevételi 

főösszegét 4.598.687.206 Ft-ban állapítja meg. Ebből az önkormányzat költségvetési 

támogatásának összege 971.990.685 Ft. (A bekezdésben megállapított bevételi főösszeg 

előirányzat-csoportok, kiemelt előirányzatok, illetve kötelező feladatok, önként vállalt feladatok, 

állami (államigazgatási) feladatok szerinti bontását az 1. melléklet tartalmazza.)” 
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2. § 

Az önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 3/2024. (II. 29.) önkormányzati rendelet 4. §-

a helyébe a következő rendelkezés lép: 

„4. § 

A Képviselő-testület a települési önkormányzat 2024. évi összesített költségvetésének kiadási 

főösszegét 4.598.687.206 Ft-ban állapítja meg. A megállapított kiadási főösszeg előirányzat-

csoportok, kiemelt előirányzatok, illetve kötelező feladatok, önként vállalt feladatok, állami 

(államigazgatási) feladatok szerinti bontásban az 1. melléklet tartalmazza.)” 

3. § 

Az önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 3/2024. (II. 29.) önkormányzati rendelet 5. § 

(1) bekezdés a)–f) pontja helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

(A települési önkormányzat összevont, 2024. évi működési és fenntartási kiadási előirányzatait a 

Képviselő-testület az alábbiak szerint szabályozza:) 

„a) Működési előirányzatok összesen 2.789.379.384 Ft ezen belül: 

b) személyi jellegű kiadások: 1.193.645.511 Ft 

c) munkadókat terhelő járulékok és szociális hozzájárulási adó: 138.151.048 Ft 

d) dologi jellegű kiadások és egyéb folyó kiadások: 872.960.853 Ft 

e) működési célú átadott pénzeszközök: 195.116.467 Ft 

f) egyéb működési célú kiadások: 352.675.505 Ft” 

4. § 

Az önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 3/2024. (II. 29.) önkormányzati rendelet 6. § 

(1) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(1) Az önkormányzat összevont felújítási és felhalmozási kiadásainak összege 920.515.440 Ft, 

ezen belül: 

a) a beruházási kiadások: 53.995.083 Ft 

b) a felújítási kiadások: 706.275.086 Ft 

c) az egyéb felhalmozási célú kiadások előirányzata: 160.245.271 Ft” 

5. § 

Az önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 3/2024. (II. 29.) önkormányzati rendelet 7. § 

(2) bekezdés a) és b) pontja helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

(Az önkormányzat összesített tartaléka:) 

„a) Általános tartalék: 79.176.413 Ft, ebből az EU projektek megvalósítására 0 Ft 

b) Céltartalékok: 273.499.092 Ft” 

6. § 

(1) Az önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 3/2024. (II. 29.) önkormányzati rendelet 8. 

§ (1) bekezdés a)–h) pontja helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

(A települési önkormányzat költségvetési hiánya) 

„a) Működési célú költségvetési bevételek összesen: 2.376.663.691 Ft 

b) Működési célú költségvetési kiadások összesen: 2.789.379.384 Ft 
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c) Működési célú költségvetési egyenleg: -412.715.693 Ft 

d) Felhalmozási célú költségvetési bevételek összesen: 511.989.277 Ft 

e) Felhalmozási célú költségvetési kiadások összesen: 920.515.440 Ft 

f) Felhalmozási célú költségvetési egyenleg: -408.526.163 Ft 

g) Működési célú finanszírozási bevételek összesen: 1.547.865.138 Ft 

h) Működési célú finanszírozási kiadások összesen: 868.180.557 Ft” 

(2) Az önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 3/2024. (II. 29.) önkormányzati rendelet 8. 

§ (1) bekezdés m) pont ma) és mb) alpontja helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

(A települési önkormányzat költségvetési hiánya   

Az önkormányzat költségvetési egyenlege összesen: -821.241.856 Ft) 

„ma) ebből működési célú hiány/többlet: -412.715.693 Ft 

mb) ebből felhalmozási célú hiány: -408.526.163 Ft” 

7. § 

Az önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 3/2024. (II. 29.) önkormányzati rendelet 14. § 

(1) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(1) A települési önkormányzat költségvetési szerveinek intézményfinanszírozását a Képviselő-

testület 1.254.884.078 Ft-ban határozza meg. (Intézményenkénti részletezése az 1. mellékletben 

található.)” 

8. § 

(1) Az önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 3/2024. (II. 29.) önkormányzati rendelet 1. 

melléklete helyébe az 1. melléklet lép. 

(2) Az önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 3/2024. (II. 29.) önkormányzati rendelet 2. 

melléklete helyébe a 2. melléklet lép. 

(3) Az önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 3/2024. (II. 29.) önkormányzati rendelet 3. 

melléklete helyébe a 3. melléklet lép. 

(4) Az önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 3/2024. (II. 29.) önkormányzati rendelet 4. 

melléklete helyébe a 4. melléklet lép. 

(5) Az önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 3/2024. (II. 29.) önkormányzati rendelet 5. 

melléklete helyébe az 5. melléklet lép. 

9. § 

Ez a rendelet 2024. december 2-án lép hatályba. 

 

 

Polgár, 2024. november 28.  

 

 

 

 Tóth József       dr. Sivák Anita 

 polgármester           jegyző 
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5./ napirend 

Javaslat az önkormányzat és intézményei 2025. évi költségvetési koncepciójára 

 

Tóth József kiegészítése 

Az önkormányzati világban nem ismeretlen, ugyanakkor jogszabály nem írja elő költségvetési 

koncepció elkészítését és megtárgyalását. Nincs erre vonatkozóan sem tartalmi, sem formai 

előírás, ugyanakkor a gyakorlatunk azt hozta, hogy mi ezt nagyon komoly előterjesztői 

anyagként kezeljük, amely megalkotja a költségvetési rendelet kibontásának, kidolgozásának a 

folyamatát, amely folyamattal a rendelet február 15-ig megszületik majd. Ennek a koncepciónak 

két alapvetően egymástól elkülöníthető, de összefüggésben lévő tartalmi eleme van.  

Egyfelől a központi költségvetésből az önkormányzati finanszírozás körülményeit mutatja be, azt 

a társult gazdasági környezetet, amelyben a költségvetés készítik, a kormányzat a jövő évet látja, 

mind a gazdasági növekedés, mind az infláció, mind pedig azokat a bérjellegű intézkedéseket, 

amelyeket az elmúlt napokban egyre pontosabban látunk, hogy mi fog történni 2025-ben, legyen 

az a minimálbér, garantált bér kormányzati intézkedései. Bemutatja, hogy milyen önkormányzati 

feladatellátáshoz, milyen finanszírozási csatornákat, milyen jogosultságot, támogatásokat 

vehetünk igénybe, legyen ez akár a kötelezően ellátható feladatok körében bármelyik intézményi 

feladat. Ezeket már, mint költségvetési kapcsolatokat nagy vonalakban látjuk. Benne van a 

legnagyobb kétség, kétely, miképpen alakul a kormányzati szándék, az iparűzési adó, mint 

szabad önkormányzati felhasználási bevétel sorsa. Az elmúlt években már megéltünk olyan 

változásokat, amelyet nagyon-nagyon nem üdvözöltünk, amely a finanszírozásunkat az 

adóerőképesség alapján tette meg a központi költségvetés, minél nagyobb adóerőképességet tud 

egy település, annál kevésbé finanszíroz le törvény által számára kötelezően előírt feladatokat. 

Egyfelől, másfelől az elmúlt években már alanyai, szenvedői vagyunk az iparűzési 

adóbevételeink függvényében az adóerőképesség alapján szolidaritási adófizetési kötelezettségük 

van. Emlékeztetném magukat, két évvel ezelőtt még 15 millió forint körüli összeg volt, az előző 

évben már 114 millió nagyságrendet mondok, és a 2025 évre vonatkozóan a mostani ismereteink 

és számításaink szerint ez 192 millió forint. Ez egy nagyon jelentős összeg. Őszinte leszek, 

nagyon sok helyi igényt, szükségletet ki tudnánk elégíteni ebből az elvont vagy befizetett 

szolidaritási adóból,  amelynek nem látjuk, hogy a központi költségvetés milyen területre 

irányítja, semmiféle transzparencia nincs, pláne azt nem tudjuk látni, hogy az az 

önkormányzatoktól elvett saját bevétel azt a célt elégítené ki, hogy a nehezebb helyzetben lévő 

önkormányzatok bármelyike is oda irányulna, hisz a szolidaritási adónak a jogalapja mégiscsak 

az, hogy akinek sok van, vagy több van, vagy akinek van, az segítsen, akinek kevés, vagy 

egyáltalán nincs. Ez nem érvényesül ebben, ezért ez egy nehezen elviselhető központi sarc, mint 

ahogy nehezen fogadjuk el azt is, hogy például a járvány elleni védekezés idején elvett, elkért, 

ideiglenesen arra a nehéz viszonyokra igénybe vett gépjárműadót sem kaptuk vissza, ugyanakkor 

a feladatok, mint ami a gépjárműadóból korábban az úthálózat rendbetételére vonatkozóan 

felmerültek és irányítottak, a feladat megmaradt, csak forrás nincs ebben a vonatkozásban. 

Nálunk hagyva ez már véglegesen elment a központi költségvetésbe, mint ahogy saját hazai 

költségvetési forrást sem készített elő a központi költségvetés. A korábbi önkormányzati utak 

rendben létrejön ez az ötmilliárdos alap, amiből azért egy-egy alkalommal sikeresen újítottunk 

fel utakat, utcákat. Nem sorolom, ezek értékelendő, mérlegelendő körülmények. Tény, ennek 

alapján kell nekünk költségvetést csinálni, megpróbálni azt elérni, hogy majd egy olyan 

egyensúlyban lévő, kiadásainak és bevételeinek összhangját teljesítő költségvetést rakjunk össze, 

amelyben a kötelezően ellátandó feladatok akár megkapjuk hozzá a feladatfinanszírozáson 

keresztül a pénzt, akár nem, elsőrendűsége és teljesítési kényszere megvan, és csak ennek a 

biztonságos finanszírozási oldalról megtámasztott hordók után lehet önként vállalkozóinkra 

bármilyen módon is forrást irányítani és tervezni. 

Benne van még a koncepcióban az, hogy figyelnünk kell magára a dolgozói állományra, az ő 

jövedelmi pozíciójukra, azzal összefüggésben is, hogy már látjuk, hogy újbóli bérfeszültségeket 

kell majd kezelni. A koncepcióban ezt már bemutattuk, hisz a garantált bér és a minimálbér 
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emelkedése egyfelől kezelendő, akinél ez érintett, akinél még nem érintett, ott meg a bértolódást 

kell majd valamilyen módon kezelni, hogy a dolgozói állománynak a jövedelmi pozíciója, 

megélhetési körülményei, vagy éppen a munkaadókhoz, az önkormányzathoz való kötése, 

ragaszkodása, vagy felelősségteljes munkavállalói léte meg tudjon teremtődni, és ne hagyják el a 

kiváló szakembereink, közalkalmazotti képviselőink az önkormányzati szolgálatot, a piaci 

szereplők részéről egyébként folyamatosan rendelkezésre álló vagy jelentkező kihívások 

közepette sem erre figyelnünk kell. Nagyon fontos lenne, hogy a fejlesztési elképzeléseinket, 

amiket megkezdtünk, azokat tudjuk folytatni, amelyek be vannak tárazva, arra figyeljünk, legyen 

ez a Polonkai-ház, legyen ez akár a Taskó utca vagy a bölcsőde pályázatunk, vagy egyébként az 

imént említett bérlakás építésre vonatkozó elképzelések, mint víziók, ezekre a költségvetésnek 

megfelelő mozgásteret, ha kell, tartalékokat kell képeznie, amely majd az elfogadott gazdasági 

programból és a következő években, a 2025-ös és a következő évek költségvetéseiben ezeket a 

célokat forrásoldalról is meg fogja támasztani. Ezek persze mind fontos dolgok, hogy az 

intézmények a kötelezően ellátandó feladatát tudják teljesíteni, hogy lakosságnak ígért és 

általunk is fontosnak tartott célokat tudjuk teljesíteni közmunkaprogram segítségével, saját 

források felhasználásával, ami pályázati konstrukciókban nem értelmezhető, vagy nem várható, 

hogy finanszírozást kapnak. És nyilván figyelünk arra erőteljesen, hogy minden olyan pályázati 

forrást, lehetőséget, pénzbevonást a céljaink megvalósításában, legyen az uniós forrás, hazai 

forrás, bármilyen forráslehetőség, kutassunk értéket és bevonjunk, hogy ez mind sikeresebb 

legyen. És még egy elemet szeretnék megemlíteni, és ezzel be is fejezem a felvezetést. 

Bármennyire is mindig az van előttünk, hogy építsünk, felújítsunk, javítsunk, utakat, épületeket, 

intézményeket. Kell figyelni a közösségre, kell figyelni az elesettekre, a támaszt kérőkre, a 

rászorulókra, ezért a szociális területre kellő figyelmet kell fordítani, a fiatalokra, akár 

képzésükre, oktatásukra, új technológián keresztül, akár nem vetjük el, vizsgáljuk az újbóli 

lakástámogatási konstrukció létét, mint ahogy ugyanilyen módon kell figyelnünk arra is, hogy a 

karbantartási, tehát a bizottsági hatáskörben lévő immáron megerősítem, hogy 20 millió forint 

van benne, a legjobb, legcélszerűbb felhasználását tudjuk garantálni, azzal együtt is azokat az 

igényeket, amit a városban a kultúra, a programok, a rendezvények területén várnak. Nagyon 

komoly vállalást jelent akár egy művelődési központ és könyvtár fenntartása, amely a 

kormányzati, nagyjából változatlan finanszírozáson túl annak többszörösét kéri és igényli 

jogosan, hogy ezt fel tudjuk tartani és működtetni tudjuk. És hasonló módon fontosnak tartom a 

közösségek támogatását, azokat a civil szervezeteket, nyugdíjas klubokat, sportegyesületeket, 

ami a városnak mégis a pezsgő közéletét jelenti. Ilyen célok és irányítások közepette ez az anyag 

összeállt. Ennek az anyagnak 40 pontja szerintem egyértelműen segíti majd a költségvetés 

kibocsátását. Arra hívom fel a figyelmet a költségvetés kibocsátásáért felelős szakmai stábot, 

jegyzőt, hogy készítsék el ennek alapján a költségvetés kibontásának a korábbiakban megszokott 

ütemezését, amelyben az intézmények bértervtől, dologi kiadásoktól, fejlesztési elképzelésektől 

kezdve mindent kidolgoznak azért, hogy január közepe vagy vége felé már önkormányzati szintű 

költségvetési rendelet összeállítást, tervezést tudjunk megvalósítani. Ezek tehát azok a 

körülmények, amelyek munkáltak bennünk, és a bizottsági ülésekre érkeztek képviselőktől olyan 

felvetések, jegyzések, indítványok, hogy gondoljuk újra, pótoljuk meg, pontosítsuk, egészítsük 

ki, köszönettel vettük, kérjük is és igényeljük is, hogy ezek megtörténjenek, amely ezek közül 

egyetértésünkre talál, azt befogadjuk akceptálva, előterjesztői akarattá tesszük ezeket a bizottsági 

üléseket, mint egyértelművé tettük. Amit viszont szeretnék megemlíteni a bizottsági ülésen az 

egy kardinális kérdés volt a Polonkai-háznak a sorsa, amelyben kimondtuk azt, hogy ezt folytatni 

szeretnénk, ezért rögzíthetjük azt is, hogy a LEADER pályázat mellé saját forrást kell irányítani 

és rendelni. Ezt a bizottság kérésére nem csak szövegszerűen illesztettük az előterjesztésbe, 

hanem határozati javaslatot is rögzítettük. Kérném a pénzügyi irodavezetőt ismertesse a 7. 

pontnak a pontosítását.  
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Lenténé Péva Anna  

Ismerteti a 7. pontot, mely az alábbi: A projektek előkészítése és megvalósítása kapcsán 

felmerülő, azonban a pályázatban el nem számolható költségeinek fedezetét elsődlegesen 

önkormányzati céltartalék, mint saját forrás bevonásával kell biztosítani. Rögzítjük, hogy a 

Polonkai ház belső felújítását 2025. évben tervezzük megvalósítani LEADER pályázatból és 

saját forrásból. 

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok 

 

Vélemény, javaslat  

 

Tóth József  

A kormányzatnak van olyan szándéka, hogy a 2025. évi iparűzési adó többleteket összeolvasva 

próbálja járási szinten fejlesztésekre visszaadni. Ezzel az önkormányzati szövetségek 

egyetértettek, hogy olyan forrás keletkezik, ami allokált forrásként kerül felhasználásra.  

 

Csépányiné Bartók Margit  

Előttük van a jövő évi költségvetést megalapozó dokumentáció és elismerés a készítőknek. Azt 

gondolja, hogy benne van minden fontos elv, fejlesztés és minden fontos jogszabály. Jónak tartja 

az anyagot és javasolja elfogadásra.  

 

Struba József  

Ő is megdicséri az anyagot, tetszik neki, hogy az önkormányzatok központi finanszírozásának 

bemutatásával kezdik az előterjesztést. 

Egy pár dolgot kiemelne, egyik a Bursa ösztöndíj, az értéke alacsony és a bizottsági ülésen 

elhangzott hogy javasolják 100%-kal megemelni az összeget. A másik dolog a külföldi 

kapcsolat, érdekeltek abban, hogy legyen meglévő kapcsolatuk, ezért meg kell próbálni újra 

felvenni a kapcsolatot a lengyel partnerrel. Összességben elfogadásra javasolja.  

 

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

121/2024. (XI. 28.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az önkormányzat és intézményei 2025. évi 

költségvetési koncepcióját megtárgyalta és a költségvetés készítéséhez a következőket határozza 

meg:   

  

1. A Képviselő-testület a 2025. évi költségvetési rendeletében alapvető célként határozza 

meg az önkormányzati gazdálkodás egyensúlyának megtartását, az önkormányzat 

kötelező feladatainak ellátását és az intézmények biztonságos működését. 
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Bevételek tervezési elvei 

 

2. A 2025. évi költségvetésben a bevételek nagyságrendje határozza meg az intézmények 

kiadásainak tervezhető mértékét. Az önkormányzat által önként vállalt feladatok 

finanszírozása csak saját bevételek, vagy az erre a célra biztosított külön források terhére 

lehetséges. 

 

3. Az intézményi saját bevételek, valamint étkezési térítési díjak tervezésénél az 

önköltségszámításon túlmenően az ágazati törvények szabályozását, a várható infláció 

mértékét, valamint a piaci viszonyokat kell alapul venni. Törekedni kell az önkormányzat 

által biztosított, s a lakosság által igénybevett szolgáltatások tényleges árának 

megfizetésére.  

 

4. 2025-ben új típusú helyi adó nem kerül bevezetésre. A pénzügyi egyensúly megtartása 

érdekében törekedni kell az adóbevételek reális tervezésére. Az adóbevételek 

realizálásához továbbra is hatékony adófelderítési munkára van szükség. 

 

5. Az önkormányzat működési és sajátos működési bevételei tekintetében a kintlévőségek, 

tartozások, hátralékok hatékony beszedésére intézkedéseket kell tenni, azok végrehajtását 

figyelemmel kell kísérni.  

 

Fejlesztési célok, pályázatok megvalósítása  

 

6. A 2021-2027. közötti Európai Uniós fejlesztési időszakban törekedni kell a Gazdasági 

Programban nevesített fejlesztési célokhoz megvalósítási tervek kidolgozására, 

pályázatok benyújtására és minél több uniós és hazai forrás elnyerésére.  

 

7. A projektek előkészítése és megvalósítása kapcsán felmerülő, azonban a pályázatban el 

nem számolható költségeinek fedezetét elsődlegesen önkormányzati céltartalék, mint 

saját forrás bevonásával kell biztosítani. Rögzítjük, hogy a Polonkai ház belső felújítását 

2025. évben tervezzük megvalósítani LEADER pályázatból és saját forrásból. 

 

8. A felhalmozási kiadások tekintetében a 2024. évről áthúzódó, folyamatban lévő, 

kötelezettséggel terhelt fejlesztéseket és azok forrásait be kell tervezni. 

 

Közfoglalkoztatás tervezés elvei  

 

9. A Kormányzat által indított közfoglalkoztatási programok lehetőségeinek kihasználásával 

törekedni kell közterületek és az önkormányzati ingatlanok karbantartásához, valamint 

belterületi utak és járdák felújításához kapcsolódó támogatások elérésére. 

 

10. A közmunkaprogramok saját bevételeit, valamint a funkció nélküli ingatlanok, 

használaton kívüli berendezések és eszközök értékesítéséből származó bevételt vissza 

kell forgatni a közmunkaprogramok végrehajtását segítő közfoglakozatási céltartalék 

kiegészítésére.  

 

11. A közfoglalkoztatási programokban nem tervezhető, a céltartalékből finaszírozott 

személyi, dologi és felhalmozási kiadásokat az önkormányzat költségvetésében úgy kell 

felhasználni, hogy az magasabb szintű értékteremtést valósítson meg. A közmunka 

program megvalósítása során 2025-ben is prioritást élvez a „Tiszta rendezett, biztonságos 

és virágos Polgár” célkitűzés.   
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12. A közfoglakoztaási céltartalék fedezetet teremthet a közmunkaprogramok szakmai 

vezetőinek foglalkoztatására, megbízására és elismerésére, összege - lehetőség szerint - a 

2024. évi eredeti előirányzattal megegyező mértékben kerüljön megtervezésre. 

 

13. Az intézmények költségvetésében a feladat ellátásához szükséges mértékben meg kell 

tervezni kiadásként a hosszútávú közfoglalkoztatottak munkabérköltségeit és járulékait. 

Bevételi oldalon az intézményeknél kell az igényelhető pályázati támogatást tervezni, az 

önerő fedezetét pedig az önkormányzatnál szükséges szerepeltetni.  

 

Szociális ellátások tervezési elvei 

 

14. A települési támogatás és egyéb szociális juttatások előirányzatának 2025. évi tervezése 

során figyelembe kell venni az ellátottak számának, illetve a mindenkori szociális vetítési 

alap összegének változását.  

 

15. A jogszabályban meghatározott, alanyi jogon járó szociális ellátásokon túlmenően 

elsődlegesen azokat a juttatásokat kell megtervezni, amelyek a rendkívüli élethelyzetbe 

került emberek rászorultsági alapon történő megsegítését szolgálják.  

 

16. A települési támogatáson belül folytatni kell az elmúlt években kialakított önként vállalt 

helyi támogatási formákat (lakhatási támogatás, temetés költségeinek viseléséhez nyújtott 

támogatás, gyógyszertámogatás, szociális étkeztetés támogatása, házi segítségnyújtás 

támogatása), melynek célcsoportjai az idősek, a fogyatékkal élők és a rászoruló családok.  

  

17. Figyelmet kell fordítani a település népességmegtartó erejére, megvizsgálva a fiatal 

családok, és Polgáron letelepülni szándékozók támogatásának lehetőségét. 

 

18. A települési támogatások javaslatokat előkészítő szakaszában, valamint a döntéshozatal 

folyamatában is a tényleges élethelyzetek figyelembevételével, a rászorultsági elv alapján 

szülessenek határozatok. 

 

19. A Bursa Hungarica pályázathoz kapcsolódó önkormányzati forrás összegét a 

Humánfeladatok és ügyrendi bizottság döntése határozza meg, a 2025. évi előirányzat 

tervezésénél figyelembe kell venni a 2024. évben visszautalt támogatásokat is. 

 

 

A költségvetés általános és céltartalékainak tervezési elvei 

 

20. Az általános tartalék előirányzata legalább a törvényben foglaltak szerinti kötelező 

mértéknek megfelelő összegű legyen.  

 

21. Az intézményi karbantartási céltartalék 2025. évi előirányzata legalább az előző évivel 

azonos 20.000.000 Ft összegben kerüljön meghatározásra. 

 

22. A 2021-2027. fejlesztési ciklusban a pályázatok előkészítésére és megvalósítására 

elkülönített céltartalék összegét legalább az előző évivel azonos mértékben szükséges 

tervezni. 

23. A költségvetésben az előző évben/években elnyert pályázatok sikeres megvalósításához 

szükséges kiegészítő forrásokat céltartalékként 2025-ben is biztosítani szükséges. 

 

24. A városi rendezvényterv 2025. évi költségvetési előirányzata a Humánfeladatok és 

ügyrendi bizottság javaslata alapján tervezhető. 
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25. A sportegyesületek és a nonprofit szervezetek támogatásának 2025. évi előirányzata a 

2024. évi teljesítés alapulvételével tervezendő a támogatott szervezeteknél az előző évről 

megmaradó források és a várható infláció figyelembevételével. 

 

26. Az önkormányzati részesedésű közszolgáltatók, illetve a többségi önkormányzati 

tulajdonú gazdasági társaságok működésére elkülönített céltartalék 2025. évi előirányzata 

legfeljebb 5.000.000 Ft összegben kerüljön tervezésre. 

 

Humán erőforrás tervezésének elvei  

 

27. A létszámgazdálkodás területén érvényesülnie kell a maximális hatékonyság elvének. A 

megüresedő álláshelyek betöltésénél az intézményvezetők legyenek figyelemmel a helyi 

önkormányzatok feladat alapú illeteve normatív szerinti finanszírozási körülményeire. 

 

28. Az önkormányzat kiemelt figyelmet fordít 2025-ben az önkormányzati feladatellátáshoz 

szükséges humán erőforrás kormányzati bérintézkedéssel nem érintett munkavállalói 

vonatkozásában – különösen a szakképzett munkavállalók megtartása érdekében - a 

reáljövedelem növekedést is tartalmazó bérfejlesztés kidolgozására. 

 

29. A költségvetési szervnek az alapító okiratában meghatározott feladatai humán erőforrás 

szükségletének kiegészítésére a megváltozott munkaképességű munkavállalók 

foglalkoztatása, illetve a hosszútávú közfoglalkoztatás nyújtotta lehetőségeket ki kell 

használni elsődlegesen a kötelező feladatok ellátása, valamint a rehabilitációs 

hozzájárulás fizetési kötelezettség kiváltása érdekében. 

 

30. A fizetési számlához kapcsolódóan a jogszabály értelmében az egy foglalkoztatottnak 

adható bankszámla-hozzájárulást, valamint a saját gépjárművel történő munkába járás 

adómentesen adható költségtérítését - az ezzel érintett munkavállalók tekintetében - a 

2025. évi költségvetésében minden intézmény megtervezi.  

 

31.  A költségvetési szervek által foglalkoztatottak éves cafetéria-juttatásának kerete a 2025. 

évi költségvetési törvényben előírt összeghatárig tervezhető. 

 

32. A helyi önkormányzatok kötelezően ellátandó feladatainak körében a közterületek 

rendjének erősítése, a közbiztonság javítása érdekében a jelenleg is működő 

önkormányzati rendészeti tevékenységet - közterületfelügyelet, településőrség, mezei 

őrszolgálat - indokolt fenntartani. 

 

33.  A mezei őrszolgálat tevékenysége 2025. évben is szükséges, így 4 fő személyi 

juttatásaival és dologi kiadásaival tervezhető, az ehhez igénybevehető állami támogatás 

bevétel mellett. 

 

     Egyéb tervezési irányelvek  

 

34. A dologi kiadások tervezésénél elsődlegesen és minden más kiadást megelőzően kell 

megtervezni az intézmény működéséhez szükséges éves közüzemi díjak fedezetét.  

 

35. Az intézmények vezetői felhatalmazást kapnak arra, hogy a kedvezőbb feltételek elérése 

érdekében valamennyi szolgáltatási, vállalkozói, megbízási, határozott idejű 

munkaszerződést, bérleti szerződést, szállítói megállapodást felmondjanak, újratárgyalva 

megkössenek. 
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36. Az önkormányzati fenntartású köznevelési intézmény üzemeltetési, illetve karbantartási 

feladataihoz szükséges fedezetet az önkormányzatnak elsődlegesen a központi 

költségvetés feladatfinanszírozásból kell biztosítania. 

 

37.  Fokozott figyelmet kell fordítani a nevelési intézmény nyári karbantartásánál arra, hogy 

az intézmény nyitvatartási szünetének időtartama miatt a feladatfinanszírozás összege ne 

csökkenjen. 

 

38. A költségvetés bevételi oldalának a növelése érdekében, illetve a funkció nélküli 

ingatlanok körének változása miatt az önkormányzat vagyongazdálkodási tervének 

felülvizsgálata szükséges. 

 

39. Polgári Települési Értéktár Bizottság működéséhez kapcsolódó költségek a 2025. évi 

önkormányzati költségvetésben tervezendőek. 

 

40. A költségvetés megvalósítása során, a likviditási helyzet figyelembevételével az 

átmenetileg szabad pénzeszközök hasznosítása 2025-ben is szükséges. 

 

Határidő:   értelemszerűen 

Felelős:    Tóth József polgármester 

 

 

6./ napirend 

Javaslat a köztemetőkről és a temetkezések rendjéről szóló 8/2014. (III.28.) önkormányzati 

rendelet módosításról 

Tóth József kiegészítése 

Elmondja, hogy a szolgáltatási díjak 10%-kal történő emelését, az új urnafalak díjtételében pedig 

egy 20e Ft-tal történő emelést kezdeményezett az ügyvezető. 

 

Zlehovszky István 

Az előterjesztéshez kiegészítést nem kíván tenni, amennyiben kérdés adódik azt megválaszolja.  

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a rendelet-tervezetet elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a rendelet-tervezetet elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok 

 

Tóth József  

Mennyi időre szól a megváltási díj?  

 

Zlehovszky István  

50 év az urnafal megváltási ideje.   

 

Vélemény, javaslat  
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Tóth József 

A rendeletet teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

rendeletben foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

Polgár Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

22/2024. (XI. 29.) önkormányzati rendelete 

a köztemetőkről és a temetkezések rendjéről szóló 8/2014. (III. 28.) önkormányzati rendelet 

módosításáról 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország helyi önkormányzatairól 

szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 2. pontjában, a temetőkről és a 

temetkezésekről szóló 1999. évi XLIII. törvény 6. § (1) bekezdésében meghatározott 

feladatkörében eljárva, a temetőkről és a temetkezésekről szóló 1999. évi XLIII. törvény 6. § (4) 

bekezdésében, 16. §-ában, 40. § (1)-(3) bekezdéseiben, 41. § (3) bekezdésében meghatározott 

felhatalmazása alapján, Polgár Város Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzat 

és szervei Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 18/2024. (X. 10.) önkormányzati 

rendelet 5. mellékletében biztosított véleményezési jogkörében eljáró Polgár Város 

Önkormányzatának Humánfeladatok és ügyrendi bizottsága és Pénzügyi és gazdasági bizottsága 

véleményének kikérésével a következőket rendeli el: 

1. § 

(1) A 8/2014. (III. 28.) önkormányzati rendelete a köztemetőkről és a temetkezések rendjéről 

szóló 8/2014.(III.28.) önkormányzati rendelet 2. melléklete helyébe az 1. melléklet lép. 

(2) A 8/2014. (III. 28.) önkormányzati rendelete a köztemetőkről és a temetkezések rendjéről 

szóló 8/2014.(III.28.) önkormányzati rendelet 3. melléklete helyébe a 2. melléklet lép. 

2. § 

Ez a rendelet 2025. január 1-jén lép hatályba. 

 

 

Polgár, 2024. november 28.  

 

 

 

 

 

 

 Tóth József       dr. Sivák Anita 

 polgármester           jegyző 
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7./ napirend 

Javaslat a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó 

közszolgáltatásról szóló 29/2014. (XI. 28.) önkormányzati rendelet módosítására, 

valamint a kijelölt közszolgáltatóval a közszolgáltatási szerződés megkötésére 

 

Mecsei Dezső kiegészítése 

A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozóan a törvény előírja 

minden önkormányzatnak, hogy erről gondoskodni kell. Polgár Város önkormányzatának is ez a 

feladata, a Városgondnokságot bízza meg minden évben, most is ezt tervezi a vezetővel történt 

egyeztetés alapján a határozati javaslatot elfogadhatónak tartják. A Városgondnokságnál a 

személyi és tárgyi feltételek adottak. Elmondja, hogy a pénzügyi bizottság ülésén elhangzott 

módosításokat átvezették.  

 

Csibi Lajos  

Igen, a személyi állomány járművel rendelkezésre áll, a következő évben is el tudják látni a 

feladatot.  

 

Vincze Attila 

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot és a rendelet-tervezetet elfogadásra 

javasolja. 

 

Kérdések, válaszok 

 

Vélemény, javaslat  

 

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt.  

 

122/2024. (XI. 28.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta  

a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére 

vonatkozó közszolgáltatásról szóló 29/2014. (XI. 28.) önkormányzati 

rendelet módosítására, valamint a kijelölt közszolgáltatóval a 

közszolgáltatási szerződés megkötésére vonatkozó javaslatot és az 

alábbi határozatott hozta:  

 

1./ A képviselő-testület a nem közművel összegyűjtött 

háztartási szennyvíz begyűjtésére és elszállítására 

vonatkozó helyi közszolgáltatás ellátására Polgár Város 

Önkormányzatának Városgondnokságát jelöli ki. 

 

2./ A képviselő-testület a nem közművel összegyűjtött 

háztartási szennyvíz begyűjtésére és elszállítására 

vonatkozó helyi közszolgáltatás ellátására határozott időre 

szóló - 2025. január 1-jétől 2025. december 31-ig terjedő 

időszakra – az előterjesztés melléklete szerinti tartalommal 
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közszolgáltatási szerződést köt Polgár Város 

Önkormányzatának Városgondnokságával.  

 

3./ A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a 

közszolgáltatási szerződés megkötésére.   

 

Határidő: értelemszerűen 

Felelős: Tóth József polgármester 

 

 

Tóth József 

A rendeletet teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

rendeletben foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg. 

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

Polgár Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

23/2024. (XI. 29.) önkormányzati rendelete 

a nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó 

közszolgáltatásról szóló 29/2014. (XI. 28.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében 

meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, a vízgazdálkodásról szóló 1995. évi LVII. 

törvény 44/C. § (2) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 21. pontjában 

meghatározott feladatkörében eljárva, Polgár Város Önkormányzat Képviselő-testületének az 

önkormányzat és szervei Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 18/2024. (X. 10.) 

önkormányzati rendelet 5. mellékletében biztosított véleményezési jogkörében eljáró Polgár 

Város Önkormányzatának Pénzügyi és gazdasági bizottsága véleményének kikérésével a 

következőket rendeli el: 

1. § 

A nem közművel összegyűjtött háztartási szennyvíz begyűjtésére vonatkozó közszolgáltatásról 

szóló 29/2014(XI.28.) önkormányzati rendelet 3. § (3) bekezdése helyébe a következő 

rendelkezés lép: 

„(3) A közszolgáltatásra vonatkozó szerződés 2025. január 1. napjától 2025. december 31. 

napjáig terjedő határozott időre szól.” 

2. § 

Ez a rendelet 2025. január 1-jén lép hatályba. 

 

 

 

Polgár, 2024. november 28.  

 

 

 

 Tóth József       dr. Sivák Anita 

 polgármester           jegyző 
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8./ napirend 

Javaslat a víziközmű hálózathoz történő utólagos csatlakozás műszaki és pénzügyi 

feltételeiről szóló önkormányzati rendelet megalkotására 

 

Mecsei Dezső kiegészítése 

A már meglévő szennyvízhálózatra segítik a későbbi rácsatlakozásokat. Elmondja, hogy a 

pénzügyi bizottság ülésén elhangzott módosításokat átvezették.  

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a rendelet-tervezetet elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok 

 

Vélemény, javaslat  

 

Tóth József 

A rendeletet teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

rendeletben foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

Polgár Város Önkormányzata Képviselő-testületének  

24/2024. (XI. 29.) önkormányzati rendelete 

a víziközmű hálózathoz történő utólagos csatlakozás műszaki és pénzügyi feltételeiről 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a vízgazdálkodásról szóló 1995. évi LVII. 

törvény 44/C. § (2) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk (2) 

bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, valamint Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 21. pontjában 

meghatározott feladatkörében eljárva, Polgár Város Önkormányzat Képviselő-testületének az 

önkormányzat és szervei Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 18/2024. (X. 10.) 

önkormányzati rendelet 5. mellékletében biztosított véleményezési jogkörében eljáró Polgár 

Város Önkormányzatának Pénzügyi és gazdasági bizottsága véleményének kikérésével a 

következőket rendeli el: 

1. A rendelet hatálya 

1. § 

(1) E rendelet területi hatálya Polgár város közigazgatási területén a Polgár-Újtikos-

Tiszagyulaháza közös szennyvízcsatorna hálózat építése elnevezésű beruházással érintett utcák 

által határos ingatlanokra terjed ki. 

(2) A rendelet tárgyi hatálya kiterjed azon ingatlanokra, amelyek az 1. § (1) bekezdésben foglalt 

víziközmű hálózathoz csatlakoznak utólagosan, melyet Polgár Város Önkormányzata saját 

elhatározásból, vagy az érdekeltek együttműködésével valósított meg és a beruházás műszaki 

átadása már megtörtént. 

(3) E rendelet személyi hatálya kiterjed Polgár Város Önkormányzata tulajdonában lévő az 1. § 

(1) bekezdésben foglalt víziközmű létesítményre bekötővezetékkel utólagosan rácsatlakozó 

ingatlan tulajdonosaira, tényleges használóira. 
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(4) Nem terjed ki a rendelet hatálya azon nem lakossági felhasználókra, akik a víziközmű-

szolgáltatásról szóló törvény alapján víziközmű-fejlesztési hozzájárulás fizetésére kötelesek. 

2. Értelmező rendelkezések 

2. § 

E rendelet alkalmazásában: 

a) Utólagos közmű csatlakozási hozzájárulás: az önkormányzat tulajdonában lévő víziközmű-

hálózatra történő utólagos rácsatlakozásért az érdekeltek által fizetendő összeg. 

b) Utólagos csatlakozó: a víziközmű-hálózat megvalósításakor a költséghez bármely oknál 

fogva nem járul hozzá. 

c) Érdekeltségi területek: azon külön helyrajzi számmal rendelkező ingatlan vagy önálló 

rendeltetési egységek, amelyeken Polgár Város Önkormányzatának tulajdonát képező 

víziközmű-hálózatra csatlakozó ingatlanok találhatók. 

d) Érdekeltségi egység: az érdekeltségi területen lévő ingatlanok érdekeltséget megalapozó 

jogcímen ténylegesen használt részére eső, 250 liter/nap fogyasztás felel meg egy 

egységnek. 

 

 

3. A csatlakozás feltételei 

3. § 

(1) Polgár-Újtikos-Tiszagyulaháza közös szennyvízcsatorna hálózat építése elnevezésű 

beruházás keretében kivitelezésre került víziközmű-hálózatra történő utólagos rácsatlakozásért az 

érdekeltek közmű csatlakozási hozzájárulást kötelesek fizetni, melyet a víziközmű-hálózat 

üzemeltetésért felelős szolgáltató által kiadott nyomtatvány benyújtásával kezdeményezhetnek. 

(2) A kivitelezés megkezdése előtt rendelkezésre kell állnia az utólagos csatlakozási hozzájárulás 

pénzügyi teljesítéséről szóló igazolásnak. 

(3) A közmű csatlakozási hozzájárulás megfizetésével szerzett ellátási jogosultság nem 

személyhez, hanem az érdekeltségi egységhez tartozik, a jogosultság az új tulajdonosra, 

használóra átruházható. 

(4) A víziközmű-hálózat csatlakozásra fizetendő hozzájárulás nem tartalmazza a 

rácsatlakozáshoz szükséges tervezési, kivitelezési, vízmérő felszerelési és egyéb költségeket. 

(5) A hozzájárulás összege: 

a) lakossági szennyvíz-hálózatra történő csatlakozás esetén csatlakozási helyenként: bruttó 

130.000,- Ft / rendeltetési egység, 

b) nem lakossági szennyvíz-hálózatra történő csatlakozás esetén csatlakozási helyenként az 

utólagos hozzájárulás mértékét a tervezett vagy tényleges vízfelhasználás (liter/nap) 

mennyiségi tényező és a hozzájárulás egységre jutó összegének szorzata adja, mely nem 

lehet kevesebb a hozzájárulás egységre jutó összegénél, azaz napi fogyasztás liter/nap / 

250 liter/nap x bruttó 130.000,- Ft, de minimum 1x bruttó 130.000,- Ft. 
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4. A hozzájárulás megfizetése 

4. § 

(1) A közmű csatlakozási hozzájárulás megállapításával kapcsolatos elsőfokú hatáskört Polgár 

Város Polgármestere gyakorolja. A Polgármester Polgár Város Önkormányzat Képviselő-

testülete által átruházott hatáskörben eljárva e rendelet alapján határozatban rendelkezik a közmű 

csatlakozási hozzájárulás mértékéről és a megfizetés módjáról. 

(2) A hozzájárulás megfizetése alól mentesség nem kérhető, kivétel abban az esetben, amikor az 

érdekeltségi hozzájárulás megfizetése igazolhatóan, támogatás formájában került 

megfinanszírozásra. 

(3) A hozzájárulás megfizetése alól mentesség kérhető méltányosságból azon lakosok számára: 

a) akik esetében bizonyítható, hogy az eredeti terv alapján nem szerepelt a tulajdonában lévő 

ingatlan a csatornahálózat által érintett területen, azonban a kivitelezés befejezésével 

kiépítésre került a szennyvíz-hálózat, valamint 

b) azon esetekben, ahol a csatlakozni kívánók részéről aránytalanul magas beruházási 

költséget jelent a vízmű hálózatra történő csatlakozás kiépítése. 

(4) Külön kérelemre Polgár Város Polgármestere - átruházott hatáskörben eljárva- legfeljebb 6 

havi kamatmentes részletfizetést engedélyezhet részletfizetési szerződés keretében. 

(5) A részletfizetési kedvezmény megszűnik és a hozzájárulás meg nem fizetett része 

egyösszegben válik esedékessé: 

a) csatlakozási hellyel érintett ingatlan eladása, 

b) részletfizetés két alkalommal történő elmulasztása, 

c) a fizetési kedvezményben részesülő elhalálozása 

esetén. 

(6) A csatlakozási hozzájárulás behajtására az adóigazgatási eljárási szabályokat kell alkalmazni. 

(7) A közmű hozzájárulás megfizetése abban az esetben igazolható le az érdekelt részére, ha a 

hozzájárulás egy összegben kifizetésre, vagy részletfizetés esetén az első részlet kifizetésre került 

és 

a) postai befizetés estén a csekk ellenőrző szelvényét az érdekelt bemutatta 

b) átutalás esetén a hozzájárulás az önkormányzat költségvetési számláján jóváírásra került. 

 

5. Nyilvántartások 

5. § 

A közmű-csatlakozási nyilvántartást a Polgármesteri Hivatal. A hozzájárulás befizetése külön 

számlára történik, amely összeg felhasználása a mindenkori jogszabályi előírások alapján 

történik. 
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6. Záró rendelkezések 

6. § 

Ez a rendelet 2025. január 1-jén lép hatályba. 

 

 

Polgár, 2024. november 28.  

 

 

 

 

 

 Tóth József       dr. Sivák Anita 

 polgármester           jegyző 

 

 

 

 

9./ napirend 

Tájékoztatás a Polgár, Wesselényi u. 16. sz. alatti ingatlan hasznosításáról 

 

Mecsei Dezső kiegészítése 

Minden évben tárgyalják ezt az előterjesztést, a megállapodás szerint be kell számolni hogyan 

hasznosítják az ingatlant.  

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja.  

 

Kérdések, válaszok 

 

Vélemény, javaslat  

 

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt.  

 

123/2024. (XI. 28.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a „Tájékoztatás a Polgár, Wesselényi u. 16. szám alatti ingatlan 

hasznosításáról” szóló előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 

 

1./ A képviselő-testület a Polgár, Wesselényi u. 16. szám alatti 

ingatlan hasznosításáról szóló tájékoztatást tudomásul veszi 

és nyilatkozik, hogy a tulajdonba adásról szóló 

megállapodás alapján az ingatlan hasznosítása megtörtént. 
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2./ A Képviselő-testület felkéri az alpolgármestert, hogy a 

határozat megküldésével az MNV Zrt-t legkésőbb 2025. 

január 31-ig tájékoztassa. 

 

 

Határidő: 2025. január 31. 

Felelős: Mecsei Dezső alpolgármester 

 

 

 

10./ napirend 

Javaslat Polgár, Barankovics tér 7. szám alatti önkormányzati tulajdonú ingatlanrész 

bérbeadására 

 

Mecsei Dezső kiegészítése 

A Barankovics tér 7. szám alatti ingatlan bérleti szerződését a korábbi bérlő felmondta 

novemberben, így az a helyzet állt elő, hogy újbóli meghirdetésre javasolják az ingatlant, hisz az 

önkormányzat érdeke az újbóli hosszútávú bérbeadás. Elmondja, hogy a pénzügyi bizottság 

ülésén elhangzott módosításokat átvezették.  

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok 

 

Vélemény, javaslat  

 

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

124/2024. (XI. 28.)  határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 

Polgár, Barankovics tér 7. sz. alatti önkormányzati tulajdonú 

ingatlanrész bérbeadására irányuló javaslatot és az alábbi határozatot 

hozta: 

 

1. A képviselő-testület a Polgár, Barankovics tér 7. szám alatti 

önkormányzati tulajdonú ingatlanrészt, azaz a földszinti 

épületrészt, bérbeadással történő hasznosításra meghirdeti a 

határozati javaslat 1. számú melléklete szerint.  

 

2. A képviselő-testület felkéri az alpolgármestert, hogy az ajánlattételi 

felhívás közzétételéről gondoskodjon.  

 

Határidő: értelemszerűen  

Felelős: Mecsei Dezső alpolgármester 
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a 124/2024. (XI. 28.) határozat 1. melléklete 

 

AJÁNLATTÉTELI FELHÍVÁS 

Önkormányzati tulajdonú ingatlanrész bérbeadására 

 

 

Az ajánlattételi felhívást kiíró szerv megnevezése, székhelye: 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 

4090 Polgár, Barankovics tér 5. sz. 

 

A bérelhető ingatlanrész adatai: 

Ingatlanrész címe: 4090 Polgár, Barankovics tér 7. sz., 626. hrsz., földszinti 148 m2 alapterületű 

üzlet. 

Az ingatlanrészben vállalkozási tevékenység végezhető. 

 

Ajánlattétel beérkezésének határideje: 

2025. január 16. 12 óra 

 

Az ajánlat benyújtásának helye: Polgári Polgármesteri Hivatal, 4090 Polgár, Barankovics tér 

5.sz. 

 

Benyújtás módja: Személyesen vagy postai úton. 

Tárgyként kérjük feltüntetni: 

„Ajánlat a Polgár, Barankovics tér 7. szám alatti önkormányzati tulajdonú ingatlanrész 

bérbevételére”. 

 

Az ajánlatok elbírálásának határideje: 

2025. január 30. 

 

Az ajánlat benyújtásának feltételei: 

Ajánlatában kérjük a bérleményben tervezett tevékenység ismertetését. 

Köztartozás mentesség igazolása. 

Az ajánlatot 1 pld.-ban, eredeti cégszerű aláírással ellátva kell benyújtani. 

 

Az ajánlati kötöttség időtartama: 

Az ajánlati kötöttség az elbírálástól számított 30 napig tart. 

 

Havi bérleti díj: 

Minimum 150.000,- Ft/hó + ÁFA. A bérleti díj összege évente a KSH által közzétett infláció 

mértékének alapul vételével változik. Az ingatlanrész bérbeadási ára nem tartalmazza az épület 

rezsiköltségét. 

 

Ajánlattételi biztosíték: 

Az ajánlatkérő ajánlattételi biztosítékot kér, melynek mértéke a minimális bérleti díj 3 havi 

összegével azonos, azaz bruttó 571.500 Ft. Az ajánlattételi biztosíték összegét a pályázat 

benyújtásával egyidőben kérjük a Polgári Bank Zrt-nél vezetett alábbi számlaszámra befizetni: 

61200216-11052733. 
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Bírálati szempontok: 

Az önkormányzat számára legelőnyösebb ajánlat, a tevékenység és a megajánlott bérleti díj 

összegének figyelembevételével. 

 

Az ajánlatkérő az eredménytelenné nyilvánítás jogát fenntartja. 

 

A bérleti idő: 

Időtartama 3 + 2 év. 

 

A szerződés megkötésének ideje: 

A képviselő-testületi döntést követően 30 napon belül megköthető a szerződés 

 

Kaució összege: 

Az ajánlattevő által megajánlott bruttó bérleti díj 3 havi összege. 

 

Az ajánlattételi felhívásra vonatkozóan egyéb információ kérhető: 

Polgári Polgármesteri Hivatalnál, az 52/573-543 telefonszámon. 

Az ajánlatkérő az ingatlanrész megtekintését előzetes egyeztetés alapján biztosítja 

munkanapokon 8:00 és 16:00 óra között. 

 

 

 

11./ napirend 

Javaslat a Hajdúsági Szilárd Hulladéklerakó és Hasznosító Társulás társulási 

megállapodásának módosítására 

 

Tóth József kiegészítése 

Elmondja, hogy az önkormányzati választásokat követően személyi változások történtek, ebből 

fakadóan új elnöke és alelnöke is van a tanácsnak. Ezek átvezetését szükséges megtenni.  

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok 

 

Vélemény, javaslat  

 

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

125/2024. (XI. 28.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Magyarország 

helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 

(Mötv.) 42. § 5. pontjában biztosított jogkörében eljárva, 

figyelemmel a Mötv. 88. § (2) bekezdésére, valamint a Mötv. 146. 

§ (3) bekezdésére megtárgyalta „A Hajdúsági Szilárd 
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Hulladéklerakó és Hasznosító Társulás társulási megállapodásának 

módosítása” című előterjesztést és 9 igen szavazattal, ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül az alábbi döntést hozta:  

 

1./ A képviselő-testület elfogadja az előterjesztés 1. melléklete 

szerinti Önkormányzati társulási megállapodást módosító 

okiratot és a 2 sz. melléklet szerinti egységes szerkezetbe 

foglalt önkormányzati társulási megállapodást 

mellékleteivel együtt, és jóváhagyja a Társulási Tanács 

13/2024. (X.17.) Hull. Társ. számú határozatát.  

 

2./ A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a 

megállapodás módosítás aláírására. 

 

  Határidő: 2024. december 20. – a társulási megállapodás aláírására  

Felelős: Tóth József polgármester 

 

 

 

 

12./ napirend 

Javaslat a Debreceni Agglomeráció Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási 

Megállapodásának módosítására 

 

Tóth József kiegészítése 

Hasonlóak a körülmények, mint az előző előterjesztésnél, ezért meg kell tenni a szükséges 

módosításokat. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok 

 

Vélemény, javaslat  

 

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

126/2024. (XI. 28.)  határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

a „Javaslat a Debreceni Agglomeráció Hulladékgazdálkodási 

Társulás Társulási Megállapodásának módosítására” vonatkozó 

előterjesztést és 9 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

1. A képviselő-testület az előterjesztés 1. mellékletét képező 

Módosító Okiratban foglaltakat elfogadja.  
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2. A képviselő-testület a Debreceni Agglomeráció 

Hulladékgazdálkodási Társulás módosításokkal egységes 

szerkezetbe foglalt Társulási Megállapodás tervezetét az 

előterjesztés 2. mellékletében foglaltak alapján elfogadja. 

 

3. Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Tóth 

József polgármestert delegálja a Társulási Tanácsba. 

 

     Felelős: Tóth József polgármester 

Határidő: 2024. december 15. 

 

 

 

13./ napirend 

Javaslat az Ady Endre Művelődési Központ és Könyvtár előirányzat módosítási 

kérelmére 

 

Ferenczné Fajta Mária kiegészítése 

Elmondja, hogy augusztus hónapban volt napirendi ponton az a kérelem, ami alapján az új 

betlehemi jászolt beszerezték, ezt akkor a képviselő-testület támogatta. Abban a kérelemben 2 

millió Ft összeget biztosítottak az előzetes árajánlatok alapján, de az összeg nem volt elég és 

többletköltség mutatkozott, így ezzel az új kérelemmel fordult a képviselő-testület felé.   

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok 

 

Vélemény, javaslat  

 

Kovácsné Hamar Éva   

Polgárhoz méltó színvonalas új betlehem kerül a főtérre. Támogatja az összeg kiegészítését. 

mindenki láthatta milyen volt eddig és hogy milyen szép lesz most.  

 

Tóth József  

Szeretnék, nem csak erre az évre a helyén tudni biztonságosan, megpróbálnak vigyázni rá és 

felügyelni, de nem fog anélkül menni, hogy közösen vigyázzanak rá. Nagy érték és a következő 

évekre is megfelelő színvonalas berendezést ad a város számára, hogy méltóképp készüljenek az 

ünnepekre.  

 

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 
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127/2024. (XI.28.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta 

az Ady Endre Művelődési Központ és Könyvtár előirányzat 

módosítási kérelmét és az alábbi határozatot hozta: 

 

1./ A képviselő-testület egyetért az új betlehemi jászol és a 

hozzá tartozó elemek beszerzése során felmerült 

többletköltséggel, melyhez az Ady Endre Művelődési 

Központ és Könyvtár részére, mint intézményfinanszírozás 

697.000 Ft összeget biztosít az önkormányzat 2024. évi 

általános tartaléka terhére. 

 

2./ A képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a 

finanszírozási összeg költségvetésen belüli átvezetéséről 

gondoskodjon.  

 

    Határidő: értelemszerűen 

    Felelős: Tóth József polgármester 

 

 

14./ napirend 

Javaslat az önkormányzat munkavállalóinak év végi bérjellegű jutalmazására 

 

Tóth József kiegészítése 

Minden évben törekvés, hogy megpróbálják a dolgozói állományt az év végére hangolódva, a 

karácsonyra készülve jutalomban részesíteni. A költségvetést volt, hogy ezt korlátozza, most a 

körülmények mélyreható vizsgálata után és az intézmények jelzése alapján látnak olyan 

fedezetet, forrásbiztosítási lehetőséget, ami az intézményeknél keletkezik és amely, ha 

kiegészülhet egy önkormányzati tartalékkal akkor a dolgozói állomány (közalkalmazottak, 

köztisztviselők, MT-sek, közfoglalkoztatottak) fontos pénzjellegű juttatáshoz tudja segíteni 

december elejeén. Nem kockáztatja a feladatellátás biztonságát, ha ezt azt előterjesztést döntésre 

kérik. Nehéz döntés, nem kevés pénzről van szó, de helyes, ha dolgozókra tekintettel a döntést 

meghozzák és elismerjük vele a munkájukat.  

 

Struba József 

A Humánfeladatok és ügyrendi bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Vincze Attila  

A Pénzügyi és gazdasági bizottság a határozati javaslatot elfogadásra javasolja. 

 

Kérdések, válaszok 

 

Vélemény, javaslat  

 

Csépányiné Bartók Margit  

Örvendetesnek tartja, hogy ilyen előterjesztés kerülhetett eléjük és lehetőség nyílik évvégi 

jutalom biztosítására. Ennek forrása egyrészt állami támogatás egy olyan intézmény kapcsán, aki 

olyan szintű finanszírozást kap, amiből maradvány is keletkezett, és más intézményeknél is 

vannak maradványok, ami egyrészt állami, másrészt önkormányzati. A közszféra olyan mostoha 

gyerek, pedig itt is olyan szakemberek vannak, mint a versenyszférában és nincs nyereség, 
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prémim, az érdekeltségük, hogy itt szeretnének dolgozni és megérdemlik, ezért javasolja 

elfogadásra.  

 

Vincze Attila  

Az állami támogatás áttételes, mert a mi embereink takarították meg, hogy felhasználható 

legyen.  

 

Tóth József  

A határozati javaslatot teszi fel szavazásra. Kéri a Képviselő-testület tagjait, hogy aki egyetért a 

határozati javaslatban foglaltakkal, az kézfeltartással szavazza meg.        

 

Megállapítja, hogy a Képviselő-testület a javaslatot 9 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül elfogadta. A szavazásban 9 fő vett részt. 

 

128/2024. (XI. 28.) határozat 

 

Polgár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a „Javaslat az önkormányzat 

munkavállalóinak év végi jutalmazására” vonatkozó előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 

 

1./ Polgár Város Önkormányzata év végi jutalomban részesíti azon közalkalmazotti, 

köztisztviselői törvény hatálya alá tartozó, Munka Törvénykönyve szerint foglalkoztatott, 

valamint közfoglalkoztatási jogviszonyban álló munkavállalóit, akik 2024. július 1. 

napjától, illetve azt követően folyamatosan, a számfejtés időpontjában is főállású 

jogviszonyban állnak az önkormányzatnál és intézményeinél.  

 

2./ Az év végi jutalom mértéke az 1. pont szerinti munkavállalók esetében  

a) az egyhavi illetménnyel azonos összeg a 2024. július 1. napjától kezdődően a 

számfejtés időpontjában is folyamatosan főállású jogviszonyban álló köztisztviselők, 

közalkalmazottak, MT-s jogviszonyban lévő munkavállalók részére, 

 

b) a 2024. július 1. napja után foglalkoztatott és a számfejtés időpontjában is 

állományban lévő köztisztviselők, közalkalmazottak, MT-s jogviszonyban lévő 

munkavállalók dolgozók részére időarányosan megállapított összeg, 

 

c) bruttó 66.700 Ft/fő a 2024. július 1. napja után és a számfejtés időpontjában is 

foglalkoztatott közfoglalkoztatási jogviszonyban álló dolgozók részére, figyelembe 

véve a tartós táppénzes állományt. 

 

Az év végi jutalom bruttó fedezetigénye munkaadói járulékkal együtt – Napsugár Óvoda 

és Bölcsőde Intézmény kivételével – 55.370.504 Ft.  

3./ A bérjellegű év végi juttatás pénzügyi fedezete az alábbiak szerint kerül biztosításra: 

a) az önkormányzat és költségvetési szervei az intézményi költségvetésekben 

kimutatott személyi, dologi és felhalmozási megtakarításokból képezhető 

pénzmaradvány általános tartalékba történő átcsoportosításával mindösszesen 

29.356.150 Ft összegben az alábbiak szerint: 

aa) a Szociális Szolgáltató Központ 11.316.150 Ft-ot, 

ab) a Polgármesteri Hivatal 6.040.000 Ft-ot, 

ac) Polgár Város Önkormányzatának Városgondnoksága 12.000.000 Ft-ot és 

b) az önkormányzati költségvetés intézmények finanszírozási kiadásaira elkülönített 

céltartalékból 18.613.393 Ft átcsoportosításával az általános tartalékba. 
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c) a költségvetés általános tartalékából történő forrás biztosítással, - mely a b, pontban 

szereplő 18.613.393 Ft , ezen felül az általános tartalékból 7.400.961 Ft,- 

mindösszesen: 26.014.354 Ft összegben. 

 

4./ A Képviselő-testület az általános tartalék terhére történő kifizetést az alábbiak szerint 

engedélyezi: 

Megnevezés Személyi jellegű kiadás Munkaadókat terhelő 

járulék 

Polgár Város 

Önkormányzata 

4.203.387 546.440 

Közfoglalkoztatottak 8.004.000 520.260 

Polgári Polgármesteri 

Hivatal 

9.498.636 1.234.823 

Polgári Szociális Központ 10.425.818 1.192.191 

Polgár Város 

Önkormányzatának 

Városgondoksága 

14.553.791 1.891.993 

Ady Endre Művelődési 

Központ és Könyvtár 

2.919.615 379.550 

Összesen: 49.605.247 5.765.257 

    mindösszesen 55.370.504 Ft összegben. 

 

5./ A Képviselő-testület a Napsugár Óvoda és Bölcsőde Intézmény 11.000.000 Ft összegű 

dologi kiadásainak megtakarítását az önkormányzat általános tartalékába átcsoportosítja. 

A Képviselő-testület a Napsugár Óvoda és Bölcsőde Intézmény 1. pont szerinti 

alkalmazotti állománya részére, a határozat 2. pontjában feltüntetett juttatások 

fedezeteként mindösszesen 28.081.247 Ft összegben engedélyezi, melynek fedezete: 

o az intézményi költségvetésben kimutatott személyi jellegű megtakarítása 

15.116.148 Ft, munkaadókat terhelő járulék megtakarítása 1.965.099 Ft.   

o a költségvetés általános tartalékából történő forrás biztosítással, melynek 

összege 11.000.000 Ft. 

A Képviselő-testület az általános tartalék terhére történő kifizetést az alábbiak         

szerint engedélyezi: 

         

Megnevezés Személyi jellegű kiadás Munkaadókat terhelő 

járulék 

Napsugár Óvoda és 

Bölcsőde Intézmény 

24.850.611 3.230.586 

  

6./ Az Önkormányzat és intézményei a jutalmak kifizetéséről elszámolást kötelesek készíteni 

a Pénzügyi Iroda felé. 

 

7./ A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a fenti összegek költségvetésen belüli 

átvezetéséről gondoskodjon. 

 

Határidő: 2024. december 15.  

                6.pont esetében: 2025. január15. 

Felelős: Tóth József polgármester 

  dr. Sivák Anita jegyző 

  Lenténé Péva Anna irodavezető  

 



43 

 

 

 

15./ napirend 

Kérdések, interpellációk 

 

Tóth József  

Mindenkinek megköszöni a munkát, amit az előterjesztés készítésében végeztek. Köszöni a 

városlakók figyelmét is és elmondja, hogy a következő képviselő-testületi ülés december 12-én 

várható.  

 

 

 

Mivel több napirendre vonatkozó hozzászólás nem volt, ezért a polgármester a Képviselő-

testület ülését bezárta.  

 

Kmft. 

 

 

Tóth József             dr. Sivák Anita  

polgármester                     jegyző 


